
Protokół Nr XVII/08
z sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej

w dniu 29 stycznia 2008 roku

Otwarcia XVII sesji Rady Miejskiej w Karlinie dokonał  Przewodniczący 

Rady  Miejskiej  w  Karlinie  Pan  Kazimierz  Ryszewski  o  godzinie  1300 

w ,,Domu Strażaka” przy ulicy Wigury w Karlinie. Powitał zebranych radnych 

oraz zaproszonych gości (listy obecności załączono do protokołu).

Przewodniczący  Rady stwierdził,  że  w  obradach  bierze  udział  15  radnych, 

co  stanowi  100%  ustawowego  składu  Rady  i  umożliwia  podejmowanie 

prawomocnych uchwał. 

Ad. 1b 

Pan  Kazimierz  Ryszewski  stwierdził,  że  radni  otrzymali  porządek  obrad 

dzisiejszej sesji  i  zwrócił  się z pytaniem, czy są do niego propozycje zmian. 

Ponieważ  nie  zostały  zgłoszone  przedstawił  porządek  i  zaproponował  jego 

przyjęcie  w głosowaniu jawnym.

Porządek  obrad  został  przyjęty  przez  radnych  w  wyniku  jawnego 

i jednomyślnego głosowania.

Porządek obrad:
1. Sprawy regulaminowe:

a) stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Miejskiej.

2. Sprawozdanie  Burmistrza Miasta i  Gminy Karlino o pracy w okresie 
międzysesyjnym.

3. Interpelacje i zapytania radnych.
4. Wolne wnioski i informacje.
5. Bezpieczeństwo  i  porządek publiczny  w 2007  roku na  terenie  Miasta 

i Gminy Karlino.



6. Informacja  na  temat  działalności  Ochotniczych  Straży  Pożarnych  na 
terenie Gminy Karlino.

7. Informacje na temat przygotowania do ferii zimowych: 
8. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok, 
b) zmiany  uchwały  w  sprawie  zarządzenia  poboru  w  drodze  inkasa 

podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od nieruchomości oraz 
wyznaczenia  inkasentów  i  określenia  wysokości  wynagrodzenia  za 
inkaso,

c) zmiany uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów,
d) ustalenia  najniższego  wynagrodzenia  zasadniczego  I  kategorii 

zaszeregowania  oraz  uzgodnienia  wartości  jednego  punktu 
dla  pracowników  zatrudnionych  w  złotych  dla  pracowników 
zatrudnionych w gminnych jednostkach organizacyjnych,   

e) ustalenia  najniższego  wynagrodzenia  zasadniczego  I  kategorii 
zaszeregowania  oraz  uzgodnienia  wartości  jednego  punktu 
dla  pracowników  zatrudnionych  w  złotych  dla  pracowników 
zatrudnionych w gminnych jednostkach organizacyjnych,   

f) Gminnej  Strategii  Rozwiązywania  Problemów Społecznych  na  lata 
2008 – 2014,

g) nabycia nieruchomości położonych na terenie miasta Karlino – obręb 
003,

h) nabycia nieruchomości położonych na terenie miasta Karlino – obręb 
004,

i) nabycia nieruchomości położonej na terenie miasta Karlino – obręb 
004,

j) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu lub dzierżawy 
nieruchomości gruntowych. 

9. Odpowiedzi Burmistrza na interpelacje, zapytania i wnioski.
10.Zakończenie XVII sesji Rady Miejskiej w Karlinie. 

Ad. 1c

Pan  Kazimierz  Ryszewski  Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  protokół 

z XVI sesji Rady Miejskiej w Karlinie był wyłożony do wglądu w Biurze Rady 
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i zwrócił się do radnych z pytaniem, czy są do jego treści uwagi lub wnioski do 

wniesienia?  Ponieważ  nie  zostały  zgłoszone  Przewodniczący  zaproponował 

przyjęcie go w wyniku jawnego głosowania.

Protokół  Nr  XVI/07  z  XVI  sesji  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  odbytej 

w  dniu  21  grudnia  2007  roku  został  przyjęty  przez  radnych  w  wyniku 

jawnego i jednomyślnego głosowania.

Ad. 2

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  przedstawił 

sprawozdanie o pracy Urzędu w okresie międzysesyjnym tj. od dnia 21 grudnia 

2007 do dnia 28 stycznia 2008 roku (informacja załączona do protokołu). Dodał, 

że  zaproszono  do  udziału  w  posiedzeniu  Zarządu  Powiatu  Białoradzkiego 

Burmistrza,  Zastępcę  Burmistrza  Pana  Marka  Lewandowskiego  oraz 

Przewodniczącego Rady Miejskiej Pana Kazimierz Ryszewskiego. Przypomniał, 

że we wrześniu złożono pismo do Starosty na temat współpracy przy budowie 

hali sportowej w Karlinie i teraz, po kilku miesiącach otrzymaliśmy zaproszenie 

na Zarząd,  dyskutowano o współpracy,  zasadach przy budowie tego obiektu. 

Złożyliśmy  propozycję  współfinansowania  tego  obiektu  w  następujących 

proporcjach. Szacunkowa wartość obiektu na dzień dzisiejszy to 16.000.000zł 

netto,  netto  dlatego,  że  inwestycja  będzie  tak prowadzona,  aby VAT nie  był 

kosztem kwalifikowanym, 5.000.000zł z Totalizatora Sportowego, 3.000.000zł 

z Regionalnego Programu Operacyjnego, pozostałe współfinansowanie po 50%, 

czyli po 4.000.000zł Powiat i Gmina. Propozycja Starostwa złożona ustnie na 

posiedzeniu  Zarządu,  a  następnie  potwierdzona  pisemnie  przez  Starostę,  to 

2.000.000zł. Odbyły się wybory Sołtysów – Przewodniczących Rad Sołeckich 

oraz  Rad  Sołeckich  w  dwóch  nowopowstałych  Sołectwach  Krukowo  i  tam 

Sołtysem został Pan Ryszard Strychalski oraz Ubysławice tam Sołtysem została 
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Pani Renata Jarząbek. Miało miejsce także spotkanie na zaproszenie Starosty 

Powiatu  Kołobrzeskiego  Pana  Artura  Mackiewicza  na  posiedzenie  Zarządu 

Kołobrzeskiego.  Inicjatywa  jaka  wyszła  ze  strony  Powiatu  Kołobrzeskiego 

dotyczy  przyłączenia się do nich Gminy Karlino. Obecnie trwają rozmowy, ale 

nie wiadomo jeszcze jaki będzie ich przebieg i koniec. Zaprezentował nagrodę, 

jaką Gmina uzyskała w Narodowym Konkursie ,,Mecenas Polskiej Ekologii”. 

W najbliższym czasie odbędzie się przetarg na sprzedaż ,,Wyspy Biskupiej”. 

Przypomniał,  że  wcześniej  powstała  Fundacja  Duńsko  –  Polska  o  nazwie 

,,Wyspa Biskupia”, która planowała wspólną inwestycję,  jednak ze względów 

finansowych  strona  duńska  się  wycofała  i  aby  nie  dopuścić  do  całkowitego 

zniszczenia  zostanie  ogłoszony  przetarg  na  zakup dla  inwestora  prywatnego, 

którego rozstrzygnięcie nastąpi w miesiącu marcu br. Na dzień dzisiejszy została 

złożona tylko jedna oferta,  ale został wyemitowany program o wyspie     w 

TVP3, TV Info nie tylko w Województwie Zachodniopomorskim, ale również w 

innych telewizjach regionalnych i  telewizji  Polonia.  Przyniosło to pozytywny 

skutek, ponieważ znaleźli się inni zainteresowani.

Ad. 3

Ponieważ  nie  zostały  przez  radnych  zgłoszone  interpelacje  i  wnioski 

Przewodniczący zaproponował przejście do następnego punktu porządku obrad. 

Ad. 4

Pan Kazimierz Ryszewski Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że 

13  stycznia  2008  roku  odbył  się  XVI  Finał  Wielkiej  Orkiestry  Świątecznej 

Pomocy,  całą  imprezę  organizował  sztab  przy  Ochotniczej  Straży  Pożarnej, 

który zebrał 11.750zł.  Podziękował mieszkańcom Gminy Karlino za hojność, 
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a  także  Dyrektor  Karlińskiego  Ośrodka  Kultury  Danucie  Butrym,  Dyrektor 

Przedszkola  Annie  Grodek,  Kierownikowi  Referatu  Sportu,  Turystyki 

i Rekreacji Iwonie Wysockiej – Chudziak, Tomaszowi Rusieckiemu, szczególny 

ukłon  w  kierunku  sołtysów,  Komendantom  Straży  Miejskiej  i  Komisariatu 

Policji, członkom Ochotniczej Straży Pożarnej.  

Następnie  Pan Kazimierz Ryszewski  ogłosił wyniki III edycji konkursu „Na 

najładniejszą  dekorację  świąteczną”,  stwierdził,  że  wyboru  najładniejszych 

dekoracji  spośród zgłoszonych  przez  radnych z  każdego  okręgu  wyborczego 

dokonała  komisja  w  składzie  Bogumiła  Hałasa,  Danuta  Piwowarczyk,  Ilona 

Pyrtek – Safaryn i Kazimierz Ryszewski. Podkreślił,  że wybór nie był łatwy, 

jednak  w  wyniku  dyskusji  przyznano:  I  nagroda  –  Małgorzata  i  Andrzej 

Gmitrzuk – Karwin 16 (dekoracja domu), II nagroda – Małgorzata i Mariusz 

Żebrowscy –  Brzeźno 6 (dekoracja  domu),   III  nagroda  – Ewelina  i  Antoni 

Bezuch – Karlino ul. Ogrodowa 7 (dekoracja domu) oraz wyróżnienie – Danuta 

i  Wiktor  Szłapaccy  –  Karlino  ul.  Pełki  3/6  (balkon).  Ponadto  do  konkursu 

zgłoszono również: Tadeusz Tomczyk – Karlino ul. Okrzei 11 (dekoracja domu), 

Jadwiga Potocka – Karlino ul. Waryńskiego 1/2 (okno), Kazimiera Gruchot – 

Karlino ul. Plac Jana Pawła II 18/1 ( okno), Małgorzata Zwierzyńska – Karlino 

ul. 4 Marca 8/2 (balkon), Monika Tryszak – Mierzyn 17/4 (dekoracja domu), Jan 

Szymański – Chotyń 2/1 (dekoracja domu).

Następnie Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  wraz z gratulacjami wręczyli 

nagrody laureatom konkursu. 

Pani  Danuta  Butrym  Dyrektor  Karlińskiego  Ośrodka  Kultury  złożyła 

podziękowania  Pani  Ewie  Kruse  z  Domacyna  za  pomoc  w  zorganizowaniu 

Szopki Noworocznej na Placu Jana Pawła II w Karlinie, wyrażając zgodę na 

wykorzystanie w szopce zwierząt, których jest właścicielką.  
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Pan  Jan  Maciążek  Przewodniczący  Rady  Powiatu  Białogardzkiego 

poinformował  obecnych,  że  25  stycznia  2008  roku  Rada  Powiatu 

Białogardzkiego  zakończyła  sprawę  wysypiska  śmieci  w  Krzywopłotach 

i  uchwałą  przyjęła  Powiatowy  Plan  Gospodarki  Odpadami  w  którym  jest 

wyraźny zapis, że wysypisko w Krzywopłotach funkcjonuje do 31 grudnia 2009 

roku, a od 1 stycznia 2010 rozpoczyna się jego rekultywacja. Kolejny temat to 

CPR  –  Centrum  Pomocy  Rodzinie,  podkreślił,  że  warto  skorzystać 

z doświadczeń pracujących tam osób, dzięki którym udało się spowodować, że 

trzem osobom udało  się  powrócić  do normalnego życia,  a  jest  to  niezwykle 

trudne.  Powiat  Białogard  otrzymał  gratulacje,  jako  jeden  z  najlepszych 

Powiatów w Województwie Zachodniopomorskim. Jeszcze jeden temat – ruszył 

już Inkubator Przedsiębiorczości, co w sytuacji, kiedy dwa zakłady produkcyjne 

w Karlinie  mają  problemy jest  bardzo istotne,  aby była  i  będzie.  możliwość 

przekwalifikowania pracowników do innej pracy. Sprawa przejścia do Powiatu 

Kołobrzeskiego. Powiat Białogardzki 56.000.000zł, na osobę 1.053,50zł, Powiat 

Kołobrzeg 52.000.000zł, na osobę 746zł, wystarczy porównać wysokości tych 

kwot.  Jeszcze  jeden  temat,  ścieżki  rowerowej.  Jest  już  pozytywna  opinia 

Zarządu  Województwa,  również  Wójt  Gminy Białogard,  na  terenie  której  to 

Gminy ścieżka będzie przebiegała uważa inwestycję za konieczną, umożliwi to 

wielu chętnym osobom przemieszczanie się rowerem do pracy, zwłaszcza, że 

dwie firmy w Karlinie mają problemy, ,,sypią” się.

Pani  Bożena Nadziejko Radna Rady Miejskiej  w Karlinie  stwierdziła,  że 

mówi się o ścieżkach rowerowych, a może należałoby się zainteresować stanem 

dróg powiatowych, droga Daszewo – Mierzyn jest w stanie fatalnym, pobocza 

są uszkodzone przez sprzęt ciężki.  Należałoby zacząć od dróg,  a nie ścieżek 

rowerowych.

Pan Krzysztof Bagiński Starosta Powiatu Białogardzkiego odpowiedział, że 

w Polsce  środki  są  w różnych  Programach,  obecnie  są  na ścieżki  rowerowe 
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i będą na obszary wiejskie, nie ma na drogi. Zupełnie inny temat to remonty czy 

modernizacje dróg. Takim mocnym wsparciem miał być Regionalny Program 

Operacyjny  Województwa  Zachodniopomorskiego.  Nie  jest  tajemnicą,  że 

większość  tych  środków  Zarząd  Województwa  zabezpiecza  na  swoje  drogi, 

a  dla  pozostałych zostaje  niewiele.  Są przygotowane dokumenty i  Starostwo 

będzie zabiegać o te  środki,  ale,  czy to się uda nie wiadomo. Drogi  zostaną 

naprawione  po  zakończonych  inwestycjach,  pobocza  i  chodniki  przez  firmę, 

która je uszkodziła i powinna doprowadzić je do stanu poprzedniego, natomiast 

na odtworzenie nawierzchni  są środki własne w budżecie.  Jednak koniecznie 

trzeba  poczekać,  aż  inwestycje  zostaną  zakończone.  Podkreślił,  że  będzie  to 

realizowane ze środków własnych Powiatu, ponieważ nie ma żadnych innych 

pieniędzy  na  te  zadania.  Na  razie  wykonywane  są  na  bieżąco  tylko  drobne 

remonty. 

Pan Waldemar Miśko Burmistrz  Miasta i  Gminy  Karlino  zwrócił  się  do 

Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Pana  Maciążka,  jakie  są  konkretne  zapisy 

w Programie Gospodarki Odpadami dla Powiatu Białogardzkiego. Przypomniał, 

że Gmina wnioskowała o wykreślenie z Planu Krzywopłot i wskazanie terminu 

zamknięcia wysypiska z dniem 31 grudnia 2009 roku i rozpoczęcia rekultywacji 

od dnia 1 stycznia 2010.    

Pan  Jan  Maciążek  odpowiedział,  że  wysypisko  kończy  swoją  działalność 

w 2009 roku.         

Pan  Waldemar  Miśko  stwierdził,  że  radni  otrzymali  materiał  na  płycie, 

powiedział,  że również jest w posiadaniu takiej płyty i nie ma na niej takich 

zapisów, a wręcz odwrotnie,  są dotyczące planowanych inwestycji  – budowy 

sortowni  odpadów  komunalnych,  zainstalowanie  przenośnej  oczyszczalni 

odcieków  i  infrastruktury  towarzyszącej,  a  drugi  zapis  z  tabeli  pokazującej 

działania jakie mają być prowadzone – budynek socjano – bytowy o pow. 400m² 
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z  płaskim  dachem,  hala  o  pow.  1.500m²   i  wysokości  do  12m  z  dachem 

dwuspadowym z przeznaczeniem na sortownie, dwie hale o pow. do 1.000m² 

o  wys.  do  12m  pod  potrzeby  magazynowe,  wiata  gospodarcza  o  pow.  do 

1.000m² i wys. do 12m, instalacja systemu odgazowania składowiska, brodzik, 

itd.  Szacunkowy  koszt  realizacji  w  2008  roku  1.000.000zł,  w  roku  2009 

5.000.000zł.  Pod  pozycją  15  jest  budowa  kwatery  składowiskowej 

i  kompostowni  na  terenie  Gminy  Białogard  w  Rarwinie  w  roku  bieżącym 

1.000.000zł,  w  roku  przyszłym  3.000.000zł.  Następnie  zapoznał  obecnych 

z treścią wcześniejszego pisma od Starosty, które mówi o terminie zakończenia 

eksploatacji  wysypiska  do  końca  2009  roku,  a  w  2010  jego  zamknięcie 

i  przystąpienie  do  rekultywacji  zgodnie   z  obowiązującymi  przepisami.  Być 

może nie będzie istotna już niedługo decyzja Rady Powiatu, ponieważ w Polsce 

idzie się w kierunku, aby uchwalane były plany tylko krajowe, wojewódzkie 

i gminne, ale poprosił o wyjaśnienie tych zapisów.  

Pan Krzysztof Bagiński Starosta Powiatu Białogardzkiego powiedział, że nie 

wie w posiadaniu jakich materiałów jest Burmistrz Miśko, ale Rada uchwaliła 

i to jest do wglądu, iż wysypisko funkcjonować będzie do końca 2009 roku, a od 

roku 2010 rozpocznie  się  jego rekultywacja.  Zapis  dotyczący wysypiska jest 

wyraźny,  jest  punkt  w dokumentach,  być  może  są  to  dokumenty,  o  których 

chciałby  wypowiedzieć  się  Pan  Władysław  Łobaczewski  Prezes  Zakładu 

Składowania i Unieszkodliwiania Odpadów w Krzywopłotach, ponieważ były 

wcześniej plany co do rozwoju spółki, ale to były decyzje właścicieli wysypiska, 

nie Powiatu.  Rada Powiatu wypowiada się tylko co do natury ogólnej co do 

zasad zagospodarowania odpadów na terenie Powiatu i gdzie one miałyby być 

składowane.  Potwierdził  wypowiedź  Przewodniczącego  Rady  Powiatu,  iż  są 

w uchwale zawarte konkretne  terminy dotyczące funkcjonowania wysypiska 

oraz to co powiedział Burmistrz Miśko, że ma zmienić się sytuacja, jeśli chodzi 
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o plany, ma być rzeczywiście plan wojewódzki i plany gminne, nie ma potrzeby, 

aby obok funkcjonował dodatkowo plan powiatowy.     

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  stwierdził,  że 

materiały na ten temat otrzymał z płyty przekazanej przez Pana Marka Anusza 

radnego  Rady  Powiatu  Białogardzkiego,  a  materiał  nazywa  się  aktualizacja 

Planu Gospodarki  Odpadami dla  Powiatu  Białogardzkiego.  W jednym dziale 

zapisano,  że  działalność  do  końca  2009,  a  w  drugim  o  planowanych 

inwestycjach,  to  chyba  nie  jest  prawidłowo,  tak  nie  powinno  być,  bo  jeśli 

w uchwale podjętej przez Radę Powiatu znajdują się oba zapisy, to znaczy, że są 

one sprzeczne.

Pan  Łobaczewski  Prezes  Zakładu  Składowania  i  Unieszkodliwiania 

Odpadów  w  Krzywopłotach  zgłosił  się  z  prośbą  o  zabranie  głosu 

w omawianym temacie.

 Pan  Kazimierz  Ryszewski  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

zwrócił  się  do  Pana  Łobaczewskiego,  że  ponieważ  nie  jest  ona  radnym, 

a dyskusja dotyczy  Planu Gospodarki Odpadami, a jest to uchwała Rady.   

Pan  Jan  Maciążek  Przewodniczący  Rady  Powiatu  Białogardzkiego 

poinformował obecnych, że plan został opracowany przez zawodową firmę, nie 

ma powodu dyskutować na temat szczegółowych zapisów, istotnym jest fakt, że 

wszystko  zmierza  w  kierunku  zamknięcia  i  wygaszenia  wysypiska 

w Krzywopłotach.

Pan  Stanisław  Spaleniak  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zwrócił  się 

z  pytaniem,  jaki  jest  budżet  Powiatowego  Urzędu  Pracy  na  2008  roku,  jak 

zostały środki rozdysponowane na gminy, w tym w jakiej wysokości dla Gminy 

Karlino?
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Pan  Krzysztof  Bagiński  odpowiedział,  że  Powiatowy  Urząd  Pracy 

w  Białogardzie  dysponuje  co  najmniej  dwoma  źródłami  –  pierwszym  jest 

Fundusz Pracy , a drugim Kapitał Ludzki Fundusz Europejski. Na rok 2008 PUP 

będzie  dysponował  kwotami z  Funduszu Pracy około  8.000.000zł,  natomiast 

Kapitał  Ludzki  11.000.000zł  lub  12.000.000zł.  W zależności  od  programów 

z zgłoszeń z poszczególnych jednostek, jakie zgłoszą się firmy do Urzędu Pracy. 

Powiedział, że odległości między Karlinem i Białogardem, czy firmami, które 

funkcjonują  na  terenie  Koziej  Góry,  czy  innych  miejscowości  są  takie,  że 

w  Koziej  Górze  pracują  osoby  z  Białogardu,  czy  odwrotnie.  Obecnie  jest 

problem  z  wykorzystaniem  środków,  ponieważ  Powiat  Białogard,  jako 

zagrożony  bezrobociem  otrzymuje  duże  pieniądze,  ale  jest  problem  z  ich 

zagospodarowaniem,  trzeba  się  napracować,  aby  znaleźć  chętnych,  którzy 

spełnią wszystkie warunki, aby mogli skorzystać z tych środków.  Nie zawsze 

firmy  chcą  wiązać  się  umowami  z  PUP,  zwłaszcza,  że  są  trudności  ze 

skierowaniem do pracy właściwych osób z odpowiednimi kwalifikacjami, brak 

jest fachowców. Planowane jest organizowanie szkoleń dla osób pozostających 

bez pracy, w kierunkach na jakich jest zapotrzebowanie, na przykład brukarze. 

Były już organizowane szkolenia, na brukarzy, chodziło o to, aby wykorzystać 

środki  PUP  i  ucząc  ułożyć  kawałek  chodnika.  Udało  się  to  zorganizować 

w Tychowie, natomiast w Białogardzie, czy Gminie Białogard problemem było 

skompletowanie grupy.        

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  zwrócił  się 

z  pytaniem  do  Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Pana  Maciążka,  o  których 

firmach mówił w Karlinie, które się ,,sypią”?

Pan Jan Maciążek odpowiedział, że w przerwie udzieli informacji o jakie firmy 

chodzi. Nie jest upoważniony do udzielania takich informacji.
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Pan  Władysław  Łobaczewski  Prezes  Zakładu  Składowania 

i  Unieszkodliwiania  Odpadów  w  Krzywopłotach  zwrócił  się  z  pytaniem, 

który jest to punkt porządku obrad i dlaczego nie mógł on zabrać głosu?

Pan Kazimierz Ryszewski Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że 

dyskusja dotyczyła  Planu Gospodarki Odpadami, a jeśli Prezes chciałby zabrać 

głos  w  temacie  dotyczącym  wysypiska  w  Krzywopłotach,  odesłał  go  do 

uchwały Nr XVI/173/07 i zakończył dyskusję.   

Ad. 5

Pan Jerzy Orzechowski Komendant Straży Miejskiej w Karlinie przedstawił 

informację  z  działalności  Straży  Miejskiej  w  zakresie  bezpieczeństwa 

i porządku publicznego w 2008 roku  (informacja załączona do protokołu).

Pan Robert  Sabara Komendant  Komisariatu Policji  w Karlinie  zapoznał 

zebranych  z  informacją  o  stanie  bezpieczeństwa  i  porządku  publicznego 

w rejonie  działania  Komisariatu  Policji  w Karlinie  w 2007 roku (informacja 

załączona do protokołu).

Pan  Robert  Rzeźnik  Komendant  Powiatowy  Policji  w  Białogardzie 

podziękował  za  zaproszenie  na  sesję  i  powiedział,  Jednym  z  ważniejszych 

problemów  do  rozwiązania  jest  znalezienie  wraz  z  innymi  służbami 

mundurowymi metody na kłusowników. Podziękował władzom samorządowym 

w Karlinie  za  zakup aparatu  fotograficznego wraz  z  drukarką,  dzięki  czemu 

funkcjonariusze z Komisariatu w Karlinie wiele zdarzeń mogą udokumentować 

sami. Przewodniczący Rady Powiatu Pan Maciążek, wspominał o działalności 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, również funkcjonariusze, jeśli jedzie 

na miejsce zdarzenia i widzi potrzebę zgłoszenia problemu do Ośrodka Pomocy 

Społecznej,  lub  PCPR to  to  robi,  a  zdarzają  się  sytuacje,  że  trzeba  udzielić 
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pomocy.  W  Tychowie  zostanie  utworzona  klasa  policyjna,  jest  to  krok 

w kierunku pozyskania w przyszłości  wykwalifikowanej kadry. W roku 2007 

udało się zatrzymać funkcjonariuszom kilka osób posiadających narkotyki, ale 

w  tych  przypadkach  należy  postępować  bardzo  delikatnie,  ponieważ  chodzi 

przede  wszystkim  o  wytwórnie  i  dilerów.  W najbliższym  czasie  zmieniona 

zostanie metodyka pracy. Praca nie będzie odbywała się pod statystyki, ale dla 

społeczeństwa  i  szczególny  nacisk  kładziony  będzie  na  współpracę. 

Podziękował  Straży  Miejskiej  za  dużą  pomoc  i  dbałość  o  bezpieczeństwo 

w ruchu. Poinformował, że w Powiecie pojawi się kilka radarów, podkreślił też, 

że obniża to ilość wypadków, zmieniła się też kwestia nietrzeźwości. Ponieważ 

doszło do incydentu i zatrzymano dwóch nietrzeźwych kierowców autobusów 

przewożących dzieci do szkół planowane jest spotkanie z przewoźnikami na ten 

temat.  Podkreślił,  że  w takich przypadkach  Policja  będzie  bezwzględna.  Jest 

duża  poprawa,  zmniejszyła  się  przestępczość,  ale  również  świadomość 

społeczna jest bardzo istotna. Nadal zdarzają się sytuacje, że dziecko w szkole 

jest  w  posiadaniu  bardzo  drogiego  telefonu  komórkowego,  czy  właściciel 

pozostawia  niezabezpieczony  rower  pod  sklepem.  Podkreślił  bardzo  dobrze 

układającą się dotychczas współpracę i podziękował za pomoc Burmistrzowi, 

radnym  oraz  Straży  Granicznej   i  Straży  Miejskiej,  a  zwłaszcza  osobiste 

zaangażowanie Komendanta Pana Jerzego Orzechowskiego. 

Pan  Waldemar Miśko  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  poinformował 

obecnych,  że brał  udział  w odprawie rocznej podczas której  była prezentacja 

i prawie we wszystkich kategoriach Komisariat Policji w Karlinie był najlepszy. 

Wyniki pracy tego Komisariatu widoczne są od kilku lat, na pewno nie tylko 

dzięki  dobremu kierownictwu,  ale  również dobrej  załodze.  Poinformował,  że 

Urząd wystąpił  z  pismem do Komendanta Wojewódzkiego Policji  w sprawie 

zagospodarowania  pomieszczeń  w  budynku  przy  ulicy  Szymanowskiego  17 
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i przeznaczenia ich na potrzeby Komisariatu w Karlinie. Obecnie Komenda nie 

dysponuje takimi środkami, ale podejmie działania w celu ich pozyskania.

Pan  Roman  Biernacki  Komendant  Placówki  Straży  Granicznej 

w  Kołobrzegu  podziękował  za  zaproszenie  na  sesję  powiedział,  że  Straż 

Graniczna  jest  tylko  uzupełnieniem,  stara  się  być  na  terenie  Gminy  Karlino 

i  wspierać  w  jej  działaniach  Policję  i  Straż  Miejską.  W  roku  poprzednim 

dołączony  do  obsługi  został  Powiat  Białogardzki,  w  związku  z  czym  Straż 

zajmuje  się  obsługa  dwóch  powiatów,  zwiększył  się  zatem  zakres  prac  do 

wykonania,  choćby  ostatnie  wydarzenia,  znalezienie  narkotyków  na  plaży. 

Podkreślił, że praca polega również na współpracy z Policją i Strażą Gminną. 

W 2007 roku Straż Graniczna odbyła na terenie Gminy Karlino 90 patroli, 428 

wylegitymowano osób i skontrolowano 252 pojazdów, przyznano 29 mandatów, 

pouczono 55 osób, zatrzymano sprawcę wypadku, zatrzymano 19 osób, w tym 

11 z terenu Powiatu,  8 Gmina Karlino,  11 osób za przemyt papierosów oraz 

zatrzymano 3 kłusowników. Pomimo, że Straż Graniczna nie ma tego w swoich 

obowiązkach, ale monitoruje rzekę Parsętę. W Kołobrzegu dało to rezultaty, ale 

w  Karlinie  nadal  jest  to  bardzo  trudne,  ponieważ  są  to  bardzo  dobrze 

zorganizowane grupy i same służby, bez pomocy społeczeństwa nie są w stanie 

poradzić sobie z tym problemem. Powiedział, że można przy współpracy starac 

się  o  rozwiązanie  problemu kłusownictwa,  w walce  z  nimi  należy  stosować 

profilaktykę.  Przed  Strażą  Graniczną  stoją  nowe  wyzwania,  kiedy  zostały 

otwarte granice funkcjonariusze kontrolują jednostki, które wpływają do Polski. 

Następnie przedstawił Panią por. Wyrzykowską, która zajmuje się współpracą 

z samorządami i na pewno będzie w ściślejszym kontakcie z władzami Gminy. 

Podziękował za udzieloną pomoc poprzez przyznanie środków na zakup paliwa 

Burmistrzowi oraz radnym Rady Miejskiej w Karlinie.

Przedstawione informacje zostały przyjęte bez uwag.
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Ad. 6

Pan Kazimierz Wójcik Komendant Miejsko- Gminnego Związku OSPRP 

w Karlinie zapoznał zebranych z informacją na temat działalności Ochotniczej 

Straży Pożarnej na terenie Miasta i Gminy Karlino w 2007 roku (informacja 

załączona do protokołu).

Ad. 7 

Pani Danuta Butrym Dyrektor Karlińskiego Ośrodka Kultury w Karlinie 

przedstawiła program imprez jaki będzie realizowany w okresie ferii zimowych 

(informacja załączona do protokołu).

Pani  Iwona  Wysocka  –  Chudziak  p.o.  Kierownika  Referatu  Sportu, 

Turystyki i Rekreacji w Urzędzie Miasta i Gminy omówiła program imprez 

jaki  będzie  realizowany  w  okresie  ferii  zimowych  przez  referat  (informacja 

załączona do protokołu).

Pan Kazimierz Ryszewski Przewodniczący Rady  poinformował  informację 

na  temat  programu  szkół  z  terenu  Miasta  i  Gminy  na  temat  imprez  jakie 

realizowane  będą  w  okresie  ferii  zimowych  roku  szkolnego  2006/2007 

(załączono do protokołu). 

Wszystkie informacje zostały przyjęte przez radnych bez uwag.

Ad. 8a

Skarbnik Miasta i Gminy Karlino Pani Krystyna Granat  omówiła zmiany 

do budżetu  Miasta  i  Gminy  Karlino  na 2008 rok.  Po dokonanych zmianach 
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budżet  zamyka  się  dochodami  w  wysokości  30.538.868,00zł,  wydatkami 

w wysokości 27.716.456,00zł oraz nadwyżką w wysokości  2.822.412,00zł.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Pan  Dariusz  Michalski  przedstawił 

treść projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i  Gminy Karlino na 

2008 rok. 

Za podjęciem uchwały glosowało 12 radnych, nie było głosów przeciwnych, 

3 radnych wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała 

Nr XVII/179/08 została podjęta.

Ad. 8b

Skarbnik Miasta i Gminy Karlino Pani Krystyna Granat  omówiła projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie zarządzenia poboru w drodze inkasa 

podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od nieruchomości oraz wyznaczenia 

inkasentów  i  określenia  wysokości  wynagrodzenia  za  inkaso.  Wyjaśniła,  że 

zmianę  spowodowało  utworzenie  kolejnych  sołectw  Krukowo  i  Ubysławice 

i  aby  sołtysi  w  tych  miejscowościach  mogli  zbierać  podatki  niezbędne  jest 

podjęcie stosownej uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Rusiecki przedstawił treść 

projektu uchwały. 

W wyniku jawnego i  jednomyślnego głosowania uchwała Nr XVII/180/08 

została podjęta.

Ad. 8c

Pani Krystyna Granat omówiła również projekt uchwały zmieniającej uchwałę 
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w sprawie opłaty od posiadania psów. Dodała, że również w tym przypadku 

zmiana spowodowana jest również utworzeniem nowych sołectw. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Pan  Michalski  przedstawił  treść 

projektu uchwały. 

Uchwała  Nr  XVII/181/08  została  podjęta  przez  radnych  w  wyniku 

jednomyślnego głosowania.

Ad. 8d

Pani  Danuta  Piwowarczyk  Sekretarz  Miasta  i  Gminy  Karlino  omówiła 

projekt  uchwały  ustalenia  najniższego  wynagrodzenia  zasadniczego  dla 

pracowników Warsztatu Terapii Zajęciowej ,,Iskierka” w Karlinie - I kategoria 

zaszeregowania 850,00zł.

Pani Anna Staniewicz Kierownik Warsztatu Terapii Zajęciowej ,,Iskierka” 

w  Karlinie  przy  założeniu  wynagrodzenia  zasadniczego  850,00zł 

zawnioskowała  do  Rady  Miejskiej  o  ustalenie  wartości  jednego  punktu 

w wysokości 4,00zł.    

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Rusiecki przedstawił treść 

projektu uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego 

I  kategorii  zaszeregowania  oraz  uzgodnienia  wartości  jednego  punktu 

dla  pracowników  zatrudnionych  w  złotych  dla  pracowników  zatrudnionych 

w gminnych jednostkach organizacyjnych.   

Uchwała Nr XVII/182/08 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego 

głosowania.
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Ad. 8e

Sekretarz  Miasta  i  Gminy  Karlino  Pani  Piwowarczyk  omówiła  projekt 

uchwały  ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego dla pracowników 

Miejsko  –  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Karlinie  -  I  kategoria 

zaszeregowania 936,00 zł.   

Pani  Gizela  Pietrzak  -  Kłys  Kierownik Miejsko  –  Gminnego  Ośrodka 

Pomocy Społecznej  w Karlinie przy założeniu wynagrodzenia  zasadniczego 

936,00zł zawnioskowała do Rady Miejskiej o ustalenie wartości jednego punktu 

w wysokości 4,50zł.    

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Pan  Dariusz  Michalski  przedstawił 

treść  projektu  uchwały w  sprawie  ustalenia  najniższego  wynagrodzenia 

zasadniczego  I  kategorii  zaszeregowania  oraz  uzgodnienia  wartości  jednego 

punktu  dla  pracowników  zatrudnionych  w  złotych  dla  pracowników 

zatrudnionych w gminnych jednostkach organizacyjnych.   

W wyniku jawnego i  jednomyślnego głosowania  Uchwała Nr XVII/183/08 

została podjęta. 

Ad. 8f

Pani  Gizela  Pietrzak  -  Kłys  Kierownik Miejsko  –  Gminnego  Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Karlinie omówiła projekt uchwały w sprawie Gminnej 

Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2008 – 2014.

Pan Rusiecki Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie  przedstawił 

treść omówionego projektu uchwały.   

Uchwała Nr XVII/184/08 została podjęta jednomyślnego głosowania. 
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Ad. 8g

Pan  Maciej  Myczka  Kierownik  Referatu  Rolnictwa  i  Gospodarki 

Nieruchomościami omówił projekt uchwały w sprawie nabycia przez Gminę 

Karlino od ,,PBI KORNAS” Spółka z o.o. w Kołobrzegu prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości położonych na terenie miasta Karlino – obręb 003 

numer 33/1 o pow. 0,5448ha, 33/3 o pow. 0,2198ha i nr 33/25 o pow. 1,9551ha 

będących własnością Skarbu Państwa. 

Pan  Dariusz  Michalski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

przedstawił projekt uchwały w sprawie  nabycia nieruchomości położonych na 

terenie miasta Karlino – obręb 003.   

W  wyniku  jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  radnych  Uchwała 

Nr XVII/185/08 została podjęta. 

Ad. 8h

Pan  Maciej  Myczka  Kierownik  Referatu  Rolnictwa  i  Gospodarki 

Nieruchomościami omówił projekt uchwały w sprawie nabycia przez Gminę 

Karlino  od  Kazimiery  Dzidy  udziału  16/1000  w  prawie  użytkowania 

wieczystego nieruchomości gruntowych oznaczonych w ewidencji gruntów jako 

działki numer: 210/8 o pow. 25m², 210/9 o pow. 140m², 210/12 o pow. 57m² 

położonych w obr. 004 m. Karlino, będących własnością Gminy Karlino. 

Pan  Tomasz  Rusiecki  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

przedstawił projekt uchwały w sprawie  nabycia nieruchomości położonych na 

terenie miasta Karlino – obręb 004.   

Uchwała  Nr  XVII/186/08  została  podjęta  w  wyniku  jednomyślnego 

głosowania. 
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Ad. 8i

Pan Maciej Myczka omówił projekt uchwały w sprawie nabycia przez Gminę 

Karlino  od  Anna  Kozłowskiej  udziału  40/1000  w  prawie  użytkowania 

wieczystego nieruchomości gruntowych oznaczonych w ewidencji gruntów jako 

działka numer 179/15 o pow. 147m² położonej w obr. 004 m. Karlino, będących 

własnością Gminy Karlino. 

Pan  Dariusz  Michalski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

przedstawił  projekt  uchwały  w sprawie  nabycia  nieruchomości  położonej  na 

terenie miasta Karlino – obręb 004.   

W  wyniku  jednomyślnego  głosowania  Uchwała  Nr  XVII/187/08  została 

podjęta. 

Ad. 8j

Kierownik  Referatu  Rolnictwa  i  Gospodarki  Nieruchomościami Pan 

Myczka  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie 

kolejnych umów najmu lub dzierżawy nieruchomości gruntowych.

Pan Rusiecki Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie  przedstawił 

obecnym treść projektu uchwały.   

Uchwała Nr XVII/188/08 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego 

głosowania. 

Ad. 9

Nie zostały zgłoszone żadne wnioski i zapytania do Burmistrza Miasta i Gminy 
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Karlino,  ale  o  umożliwienie  zabrania  głosu poprosił  Pan Krzysztof  Bagiński 

Starosta  Powiatu  Białogardzkiego  Przewodniczący  Rady  zaproponował 

wystąpienie w tym momencie.  

Pan Krzysztof  Bagiński  Starosta  Powiatu  Białogardzkiego  powiedział,  że 

poprosił o udzielenie mu głosu, ponieważ warto o pewnych rzeczach powiedzieć 

publicznie.  Stwierdził,  że  wyczuwa  niedobrą  atmosferę,  jeśli  chodzi 

o współpracę między jednym samorządem, a drugim. Należy pamiętać do czego 

powołana jest administracja powiatowa, a do jakich zadań gminna. Samorząd 

powiatowy  jest  powołany  po  to,  aby  wykonywać  pewne  zadania  na  rzecz 

ludności mieszkającej w poszczególnych gminach. Są to takie zadania, które nie 

są  realizowane  przez  gminy,  czyli  pewne  zadania  w  zakresie  ochrony 

środowiska,  opieka  zdrowotna  –  Szpital  Powiatowy,  drogi,  kształcenie 

ponadpodstawowe, szkoły ponadgimnazjalne, szkoły średnie, to są sztandarowe 

zadania, którymi zajmuje się Powiat.  Natomiast nieporozumienia, których się 

mówi dotyczą spraw, które są dodatkowe, ponad te, które zapisano w ustawie 

o samorządzie powiatowym, czy w ustawie o samorządzie gminnym. Dotyczą 

one  wsparcia,  organizowania  pewnych  zadań  i  wspólnych  imprez,  choćby 

strażackich,  sportowych.  Również  taką  inicjatywą  ponad  ustawową  jest 

możliwość wybudowania obiektu sportowego w Karlinie. Rozmowy trwają na 

ten temat od 2004 roku, wtedy została podjęta uchwała wspierająca inicjatywę 

budowy hali w Karlinie, 10 stycznia br. odbyło się spotkanie, na którym Zarząd 

Powiatu zadeklarował kwotę 2.000.000zł, jest to olbrzymia kwota, jak na budżet 

Powiatu. Jest to taka sama kwota, jaka była wydana na budowę hali sportowej 

przy  Liceum w Białogardzie,  podkreślił  też,  że  hala  w Białogardzie  została 

wybudowana  na  potrzeby  szkoły  powiatowej,  a  nie  na  potrzeby  Miasta 

Białogard.  Nie  należy  mówić  o  budowie  hali  w  Karlinie,  tylko  wreszcie  ją 

wybudować.  Również  są  nieporozumienia  dotyczące  wysypiska  śmieci 

w Krzywopłotach, jeszcze raz pokreślił, że w Planie Gospodarki Odpadami dla 
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Powiatu  Białogardzkiego  został  ujęty  zapis  określający,  że  zamknięcie  tego 

wysypiska nastąpi 31 grudnia 2009 roku, a w roku następnym rozpocznie się 

jego  rekultywacja.  Są  to  decyzje  właścicieli  Spółki  nie  Powiatu. 

Większościowym właścicielem, najwięcej udziałów ma Miasto Białogard 60% 

i tam jest problem, aby właściciele doszli do porozumienia. Zaznaczył też, że są 

tam miejsca pracy. Starosta powiedział, że wielokrotnie organizował spotkania 

właścicieli  i  stwierdził,  że  uważa  to  za  swój  sukces,  iż  zapis  dotyczący 

zamknięcia wysypiska znalazł się w Planie Powiatu. Każda Gmina ma na ten 

temat swój  punkt  widzenia,  ponieważ wszyscy udziałowcy inwestowali  w to 

wysypisko,  montowano  jakieś  instalacje,  wielokrotnie  wykorzystywano  fakt 

posiadania  wysypiska,  aby  zbierać  ,,laury”  za  dbałość  o  ekologię  i  dobry 

przykład współpracy. Zwraca się uwagę na to co dzieje się dookoła, a nie patrzy 

na  to,  co  dobrego  dzieje  się  w  Powicie  Białogardzkim.  Karlino,  Białogard, 

Gmina Białogard, Gmina Tychowo, to są prężne samorządy, wyróżniające się  w 

Województwie  Zachodniopomorskim.  Jest  wiele  propozycji  współpracy  ze 

strony  Powiatu,  choćby  ścieżka  rowerowa  na  którą  będzie  można  pozyskać 

środki. W przyszłości będą również środki na drogi. Kwestia wiatraków, które 

powstają na terenie Gminy Karlino, bardzo korzystna inwestycja dla Gminy, ale 

poprzez  transport  części,  ciężki  sprzęt  powstają  uszkodzenia  dróg,  wiedząc 

o tym w Starostwie została podjęta świadoma decyzja,  korzystna dla Gminy. 

Zabezpieczane  są  pieniądze  w  budżecie,  aby  kiedy  inwestycja  zostanie 

zakończona  były  środki  na  remonty  dróg.  Brakło  informacji,  że  przez  okres 

kilku  miesięcy  trzeba  będzie  pogodzić  się  z  sytuacją,  przeczekać,  a  po 

zakończeniu  wyremontować.  Jeśli  chodzi  o  współpracę  ponad  to,  co  ustawa 

nakłada,  takim przykładem jest  Tychowo,  dofinansowano w kwocie 40.000zł 

kupno samochodu dla Straży Pożarnej, takie środki znalazły się i Powiat udzielił 

wsparcia. Powiedział, że podczas sesji Rady Powiatu poinformował obecnych, 

że takie samo wsparcie otrzyma Gmina Karlino i Gmina Białogard. Wszystkie 

Gminy  w  Powiecie  należy  traktować  jednakowo,  a  na  co  zostaną  w  danej 
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Gminie  wykorzystane  te  środki,  to  zależy  od  organów danej  Gminy.  Powiat 

Białogardzki, jak i gminy ma współpracę z innymi samorządami w Niemczech. 

Tam organizowane są obozy dla młodzieży i każda gmina 10 osób, ze swojego 

terenu  może  delegować,  koszty  z  tym  związane  pokrywane  są  z  budżetu 

Powiatu. Podkreślił, że mówi o sprawach drobnych, aby pokazać, jak wiele jest 

dziedzin  współpracy.  Kierownik  Miejsko  –  Gminnego  Ośrodka  Pomocy 

Społecznej  Pani  Pietrzak  –  Kłys  mówiła  na  temat  wspólnego  projektu,  aby 

można było wspólne realizować zadania w zakresie opieki społecznej. Powiat 

Białogard jest najprawdopodobniej jedynym w kraju, gdzie są dwa Warsztaty 

Terapii Zajęciowej, jest Szkoła Specjalna dla dzieci z terenu całego Powiatu, kto 

zbiera pieniądze dla Wioski SOS – Powiat Białogardzki, są podpisane umowy 

z podmiotami z całego kraju, środki są zbierane i przekazywane do Wioski SOS, 

bardzo dobrze, że ona jest bo dzieci z terenu Powiatu również przebywają w tej 

Wiosce. Sukcesy, w dniu dzisiejszym był artykuł w prasie, że uczennica szkoły 

w Tychowie zdobyła  mistrzostwo Polski  juniorów w skoku w dal,  z  biednej 

Gminy w Tychowie,  gdzie  nie  ma  hali  sportowej,  ale  na  duże  podkreślenie 

zasługuje  zaangażowanie  dobrego  trenera  Józefa  Grabarczyk,  który  jest 

jednocześnie  dyrektorem  szkoły.  Dlatego  inicjatywa  budowy  hali  sportowej 

w Karlinie jest dobrym kierunkiem, dla dzieci i młodzieży, która tu mieszka. 

Słyszał  zarzuty,  że  ma  dziwne  nastawienie  do  tej  Gminy,  a  to  graniczy 

z paranoją, choćby z tego tytułu, że tu się wychował i tu chodził do szkoły, mam 

rodzinę  w Karwinie  i  Karlinie  i  zarzuty,  że  ja  inaczej  traktuję  tę  Gminę  są 

krzywdzące i są wielkim nieporozumieniem. Dlatego, jeśli kiedykolwiek będzie 

miała miejsce dyskusja, w którym z Powiatów będzie lepiej, proszę wziąć pod 

uwagę  to,  co  zrobiło  się  od  roku  1999,  kiedy  powstał  Powiat  Białogardzki, 

przeanalizować wszystko, jakie rzeczy można jeszcze zrobić i wtedy wyciągać 

wnioski. Nie ma takiego nastawienia, że wszystko się robi w Białogardzie, nie 

jest niczyją winą, że większe instytucje znajdują się w Białogardzie, ale tak jest, 

sądy,  prokuratura,  weterynaria,  szpital,  itd.  wszystkie,  które  funkcjonują  dla 
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potrzeb  Powiatu  Białogardzkiego,  nie  wszystkie  podlegające  Staroście,  ale 

w funkcji  powiatu one są i  funkcjonują.  Decyzja  jeśli  trzeba będzie zostanie 

podjęta,  ale  nie  ma  żadnych  przesłanek,  aby  prowadzić  dyskusję  na  temat 

zmiany  Powiatu,  jeśli  coś  trzeba  wyjaśnić  zaprosił  do  wspólnych  rozmów 

i  wypracowania  wniosków.  Zadeklarował  wspólne  spotkanie,  czy 

w Białogardzie, czy Karlino, spotkanie ze wszystkimi wójtami i Burmistrzami 

w Powiecie, wypracowanie wniosków co robić dalej, za jakie pieniądze i skąd je 

wziąć.  Kiedyś  Karlino  słynęło  z  pozytywnej  energii,  czegoś  takiego,  czego 

brakowało w Białogardzie, ale i tu uległo to zmianie na lepsze. W Białogardzie 

też się udaje, udaje się w Gminie Białogard i Tychowie. Wszędzie można się 

porozumieć, skupić na pewnych zadaniach i je zrobić. Kończona jest budowa 

szpitala  poradzieckiego,  już  100.000.000zł  jest  zainwestowane,  który  Powiat 

w  kraju  od  1999  roku  uzyskał  takie  środki?  Mówi  się,  że  brakuje  jeszcze 

40.000.000  –  50.000.000zł  aby  obiekt  ukończyć,  tak  naprawdę  chodzi 

o  mniejsze  pieniądze  i  jeśli  uda  się  wszystko  pomyślnie  przeprowadzić,  to 

w 2008 roku obiekt  będzie zakończony. Gminie Karlinie  został  za darmo od 

Powiatu przekazany piękny obiekt  na ulicy Szymanowskiego 17,  wart  wtedy 

380.000zł,  ale  przy  zainwestowaniu  paru  milionów  staje  się  przepięknym 

obiektem, którym będzie można się chwalić. Burmistrzem, czy Starostą się jest, 

a później bywa różnie, ale takie dzieło zostaje dla mieszkańców na wiele lat. 

Przeprosił, za zbyt długie wystąpienie i dodał, że woli mówić o pozytywach, niż 

negatywach. 

Pan  Kazimierz  Ryszewski  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

powiedział,  że  szkoda,  że  takie  wystąpienie  nie  miało  miejsca  w  trzecim 

punkcie,  bierze  udział  w  różnych  spotkaniach,  na  różne  tematy,  zgadza  się 

z wystąpieniem Starosty, że samorządy powinny współpracować, ale? W 2005 

roku Rada Miejska w Karlinie podejmuje uchwałę na temat wysypiska, co robi 

Białogard? Kto kieruje sprawę do Sądu? Przez dwa lata samorządy nie mogą 
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dojść  do  porozumienia,  a  uchwała  Rady  Powiatu  pojawia  się  dopiero,  kiedy 

Gmina  Karlino  wygrała  sprawę  w  Sądzie.  Stwierdził,  że  ma  pretensje  do 

Przewodniczącego Rady Powiatu Pana Maciążka, co pół roku na sesji mówił, że 

popiera  działania  Rady  w  Karlinie  zmierzające  do  zamknięcia  wysypiska 

w  Krzywopłotach,  jest  mieszkańcem  Karlina  i  uważa,  że  uchwała  Rady 

Miejskiej  w  Karlinie  jest  prawidłowa.  Podkreślił,  że  cała  Rada  w  Karlinie, 

jednomyślnie  głosowała  za  zamknięciem  wysypiska.  Hala  sportowa.  Gmina 

Karlino wystąpiła z inicjatywą budowy hali w Karlinie, od razu dowiedzieliśmy 

się, że budowana będzie hala w Białogardzie i Rada Powiatu podjęła uchwałę 

o wsparciu bez pieniędzy, a Białogard otrzymał 2.000.000zł.  Około pół roku 

temu  zostało  skierowane  pismo  do  Starostwa  o  pomoc  w  budowie  hali 

w  Karlinie,  dopiero,  kiedy  Starosta  Kołobrzeski  wypowiedział  się,  że  jest 

zainteresowany przyłączeniem Gminy Karlino do Powiatu Kołobrzeskiego, od 

razy w godzinach popołudniowych okazało się, że Powiat Białogard wesprze 

budowę hali w kwocie 2.000.000zł. Dodał, że Starosta mówi o współpracy, ale 

fakty mówią coś innego.

Pan Krzysztof Bagiński  powiedział, że jeśli chodzi o budowę hali sportowej, 

jeśli my jako Powiat mamy do spłacenia długi za szpital i jeszcze wiele innych 

i  pojawia  się  propozycja  budowy  hali  sportowej  za  duże  pieniądze,  bo 

16.000.000zł, to radni powiatowi stwierdzili, że nie w tym momencie. Jeżeli jest 

propozycja  budowy  hali,  to  Powiat  popiera  tę  inicjatywę,  należy  szukać 

wsparcia, środków zewnętrznych. Poprzednia kadencja minęła, atmosfera w obu 

samorządach się zmieniła i  już na początki tej  kadencji  odbyło się spotkanie 

z  Burmistrzem  Miśko,  na  którym  padła  propozycja  budowy  hali.  Powiat 

Białogardzki nie jest w stanie w 50% pokryć kosztów jej budowy, ale należało 

zastanowić się nad wkładem własnym, wówczas 25% podzielone między oba 

samorządy stanowiłoby kwotę 2.000.000zł.na każdą ze stron, podkreślił, że tego 

samego zdania  był  Burmistrz  Pan Waldemar  Miśko.  Takie  deklaracje  padały 
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również ze strony Przewodniczącego Rady Powiatu Pana Jana Maciążka i nic 

się w tym temacie nie zmieniła od początku bieżącej kadencji. Trzeba stworzyć 

dobry montaż finansowy. Natomiast jeśli chodzi wysypisko w Krzywopłotach, 

problem jest  natury  formalnej.  Ktoś  wymyślił,  że  mają  funkcjonować  obok 

siebie  plany  gminny,  powiatowy  i  wojewódzki.  Powstał  plan  wojewódzki, 

powiatowy został do niego dostosowany i z zapisów można było się domyślać, 

że  plany  gminne  powinny  być  dostosowane  do  planów  powiatowych.  Plan 

Gminy Karlino został sformułowany inaczej niż w innych gminach i z niego 

wynika, że wysypisko w Krzywopłotach kończy swoją działalność w roku 2007. 

Prawnicy stwierdzili sprzeczność, w związku z tym skierowaliśmy sprawę do 

kogoś, kto mógłby tę kwestię rozstrzygnąć. Raz uznano racje Powiatu, innym 

razem Gminy wychodząc z założenia, że żaden samorząd powiatowy nie może 

narzucać  swoich  rozwiązań  samorządom  gminnym  i  takie  jest  ostateczne 

rozstrzygnięcie. W związku z tym, nie ma znaczenia, jakie zapisy znalazłyby się 

w Planie Gospodarki Odpadami dla Powiatu Białogardzkiego, ale aby uniknąć 

zbędnych  dyskusji  Rada Powiatu  zmieniała  plan  i  wprowadziła  odpowiednie 

zapisy.  Problem dotyczy decyzji  właścicieli  Spółki,  trzech  wspólników, czyli 

trzech  gmin.  Data  2009  jest  datą  realną,  kiedy  można  spokojne  wygaszać 

wysypisko  i  szukać  środków na  jego  rekultywację,  dużych  środków.  Trzeba 

zrozumieć czego obawia się Białogard, kto ma zapłacić za rekultywację. Takie 

kwestie  należy  spokojnie  omówić,  ponieważ  Białogard,  jako  największy 

udziałowiec  poniesie  największe  koszty  na  rekultywację.  To  nie  są  kwestie 

złośliwości, tylko każdy swoje pieniądze liczy, czy go na jakiś wydatek stać, czy 

nie. Samorządy w Powiecie Białogardzkim należą do biednych, wykazują się 

jedna ogromnym sprytem w pozyskiwaniu dodatkowych środków z zewnątrz. 

Często jest to ryzyko, ponieważ nie zawsze jest pokrycie finansowe na dane 

przedsięwzięcie.  Kiedy  Powiat  zaczynał  budowę  hali  sportowej  posiadał 

w swoim budżecie tylko 200.000zł, a wiem, że w budżecie Gminy Karlino jest 

tylko 50.000zł, ale jest pomysł i chęć wybudowania. Podkreślił, że nie ma tu 
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żadnych  złośliwości,  a  także  jego  ambicji  politycznych,  ponieważ  chce  on 

działać  lokalnie.  Każdy  samorząd  ma  swoją  Radę,  swoje  zadania  i  zgodnie 

z  ustawami są  one  realizowane.  Jeśli  jednak można  zrobić  coś  wspólnie,  to 

należy  próbować.  Jeśli  były  tego  typu  wątpliwości,  to  dobrze  się  stało,  że 

zostały  one  wyjaśnione.  Takie  dyskusje  odbywają  się  podczas  sesji  Rady 

Powiatu,  czy  w  innych  Gminach.  Zadeklarował,  że  jeśli  będzie  potrzeba 

spotkania, gotów jest wziąć udział w każdej dyskusji.     

Pan Kazimierz Ryszewski wysypisko było dla trzech gmin; Miasta Białogard, 

Gminy Białogard i Miasta i Gminy Karlino, wszystko było dobrze do momentu, 

kiedy tylko te trzy podmioty dostarczały śmieci, ale ktoś wpadł na pomysł, że 

aby się to dobrze rozwijało trzeba przywozić  śmieci  z zewnątrz i  zaczęto je 

przywozić  z  Kołobrzegu.  Wówczas  właśnie  Starosta,  Przewodniczący  Rady 

Powiatu pochodzący z Karlina powinni wesprzeć Gminę Karlino, aby ukrócić 

ten proceder, żeby nie dopuścić do ,,zasypania”, a Gmina otrzymuje zaskarżoną 

uchwałę. A Przewodniczący Rady Powiatu na sesji mówi, że popiera działania 

Karlina,  a  podczas  naszego  spotkania  dwa  miesiące  temu,  pomimo  pism 

Starosty  informujących  o  działaniach  zmierzających  do  wprowadzenia 

określonych  zapisów  Planie  Gospodarki  Odpadami  dla  Powiatu  mówi,  coś 

innego. 

Pan Marek Lewandowski  Zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Karlino 

powiedział,  że  przykro  mu,  iż  nieobecny  jest  Burmistrz  Miśko,  że  dyskusja 

rozpoczęła się właśnie w tym momencie. Zarzucił, że skarżąc uchwałę podjętą 

przez  Radę Miejską w Karlinie  Powiat  stanął  po stronie  dwóch wspólników 

Miasta i Gminy Białogard. Starosta nie porusza racji Karlina i Gminy Białogard, 

tylko Miasta Białogard, że poniesie największe koszty, a może będzie napisany 

wniosek  i  ze  środków  unijnych  zostanie  sfinansowana  cała  rekultywacja 

wysypiska. Skoro decyzja radnych jest taka, że należy zamknąć wysypisko, to 

należy to zrobić. Problem rekultywacji wystąpi wcześniej, czy później. Kwestia 
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remontu dróg, dlaczego mają być nawierzchnie naprawiane na koszt Powiatu, 

wystarczyło w odpowiednim momencie zawrzeć umowy i wykonawca, który je 

uszkodził musiałby przywrócić je do stanu pierwotnego. Zarzucił również, że 

w  wystąpieniu  Starosty  brakło  wypowiedzi  na  temat  działań 

przeciwpowodziowych.  Nadal  nie  jest  budowany  zbiornik,  a  mówi  się 

o pogłębianiu rzek, co spowoduje zalanie Karlina. To, że Powiat robi coś ponad 

ustawę,  jest  rzeczą  naturalną,  Gmina  Karlino  znajduje  się  w  Powiecie 

Białogardzkim.   

Pan  Jan  Maciążek  Przewodniczący  Rady  Powiatu  Białogardzkiego 

powiedział, że mieszka i pracuje na rzecz Gminy Karlino wiele lat i nie ma się 

czego wstydzić. Nie musi również wysłuchiwać uwag pod swoim adresem, nie 

życzy sobie.  Koszt  rekultywacji  wysypiska  Miasto Białogard będzie  musiało 

pokryć aż w 67%, to bardzo dużo dla samorządu. Podkreślił, że wywiązał się 

z  tego  co  obiecał,  uchwała  została  podjęta  z  konkretnymi  zapisami,  co  do 

rekultywacji  o jej przebiegu zdecydują właściciele.  Hala w Karlinie,  uchwała 

popierająca  projekt  jej  budowy  została  podjęta,  zaproponowano  na  jej 

dofinansowanie  środki  w  wysokości  2.000.000zł,  ale  należy  pamiętać,  że 

całkowity  koszt  wybudowania  hali  w  Białogardzie  wyniósł  5.000.000zł, 

a w Karlinie planuje się 16.000.000zł. Podkreślił, że ciągle się słyszy zarzuty, że 

małe środki, że z oporami, ale nic się nie robi, nie rozpoczyna się inwestycji. 

Można odnieść wrażenia,  że to jest  szukanie wrogów, należy współpracować 

i dodał, że  on ze swojej strony deklaruje wolę współpracy. 

Pan  Jan  Korzeniowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  stwierdził,  że 

o budowie hali w Karlinie mówi się już od 8 lat, koszt jej budowy ma wynieść 

16.000.000zł, a wcześniej można było wybudować za te pieniądze cztery hale 

o powierzchni 40m². Jeśli Powiat widzi, że mają to być aż takie duże koszty, to 

nie  będzie  chciał  inwestować.  W  Karlinie  wymyśla  się  budowę  hali 

widowiskowo – sportowej na 3.000 osób, po co tak duży obiekt. To powinien 
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być obiekt przeznaczony dla najważniejszych, dla dzieci i młodzieży. To dzieci 

przestają interesować się wychowaniem fizycznym, a wynika to z faktu, że nie 

mają gdzie ćwiczyć. Nie mówmy już, a budujmy.  

Pan Krzysztof  Bagiński  Starosta  Powiatu  Białogardzkiego  powiedział,  że 

jest  dobra  wola,  trzeba  pewne  rzeczy  zrobić.  Zarzucił  brak  umiejętności 

wykorzystania takiej szansy, jaką jest pełnienie funkcji Przewodniczącego Rady 

Powiatu  przez  radnego  z  Karlina  przez  okres  dwóch  kadencji,  na  trzech 

przedstawicieli  z  Karlina zawsze jest  Przewodniczący,  albo członek Zarządu. 

Poinformował  obecnych,  że  nikt  inny,  ale  radni  z  terenu  Gminy  Karlino 

zabiegali o to, aby obiekt po dawnym szpitalu rehabilitacji, położony w Karlinie 

przy ulicy Szymanowskiego 17, wart 380.000zł został przekazany nieodpłatnie 

na własność Gminie Karlino. Podkreślił, że nie jest prawdą, że radni z terenu 

Karlina, nie chodzą za tematami dotyczącymi Gminy Karlino. Zarząd Powiatu 

podejmuje decyzję  kolegialnie  jeśli  chodzi  o  kwestie  wykonawcze,  a  nie  jak 

w przypadku gminy Burmistrz  jednoosobowo.  Jest  lobbing  Karlina,  radni  są 

skuteczni i to trzeba im oddać, bez względu na poglądy.

Pani  Iwona  Wysocka  –  Chudziak  p.o.  Kierownika  Referatu  Sportu, 

Turystyki  i  Rekreacji  zaprosiła  do  udziału  w  imprezie  zorganizowanej  na 

przystani w Karlinie przy ulicy Nadbrzeżnej ,,Kąpiel Morsów”.

Pani Bożena Nadziejko Radna Rady Miejskiej w Karlinie  zwróciła się do 

Pana Krzysztofa Bagińskiego z pytaniem, czy jeśli  Ochotnicza Straż Pożarna 

z Daszewa zwróci  się  o pomoc przy zakupie  samochodu na swoje potrzeby, 

może liczyć na wsparcie Starostwa?

 Pan  Krzysztof  Bagiński  odpowiedział,  że  już  dwa  samochody  zostały 

sprowadzone z Niemiec na potrzeby OSP, można się wspólnie zastanowić nad 

pomocą w sprowadzeniu samochodu dla Daszewa.
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Ad. 10

Po wyczerpaniu się porządku obrad  sesji Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Karlinie  Pan Kazimierz  Ryszewski  podziękował  za  przybycie  i  udział 

radnym oraz zaproszonym gościom i o godzinie 1600 dokonał zamknięcia 

XVII sesji Rady Miejskiej w Karlinie.

Protokołowała:

Ilona Pyrtek-Safaryn
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	Protokół Nr XVII/08
	z sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej
	w dniu 29 stycznia 2008 roku
	Otwarcia XVII sesji Rady Miejskiej w Karlinie dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Kazimierz Ryszewski o godzinie 1300                      w ,,Domu Strażaka” przy ulicy Wigury w Karlinie. Powitał zebranych radnych oraz zaproszonych gości (listy obecności załączono do protokołu).
	Przewodniczący Rady stwierdził, że w obradach bierze udział 15 radnych,        co stanowi 100% ustawowego składu Rady i umożliwia podejmowanie prawomocnych uchwał. 
	Ad. 1b 
	Pan Kazimierz Ryszewski stwierdził, że radni otrzymali porządek obrad dzisiejszej sesji i zwrócił się z pytaniem, czy są do niego propozycje zmian. Ponieważ nie zostały zgłoszone przedstawił porządek i zaproponował jego  przyjęcie  w głosowaniu jawnym.
	Porządek obrad został przyjęty przez radnych w wyniku jawnego                       i jednomyślnego głosowania.
	Porządek obrad:
	1.Sprawy regulaminowe:
	a)stwierdzenie prawomocności obrad,
	b)przyjęcie porządku obrad, 
	c)przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Miejskiej.
	2.Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Karlino o pracy w okresie międzysesyjnym.
	3.Interpelacje i zapytania radnych.
	4.Wolne wnioski i informacje.
	5.Bezpieczeństwo i porządek publiczny w 2007 roku na terenie Miasta                 i Gminy Karlino.
	6.Informacja na temat działalności Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie Gminy Karlino.
	7.Informacje na temat przygotowania do ferii zimowych: 
	8.Podjęcie uchwał w sprawie:
	a)zmian budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok, 
	b)zmiany uchwały w sprawie zarządzenia poboru w drodze inkasa podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od nieruchomości oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso,
	c)zmiany uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów,
	d)ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego I kategorii zaszeregowania oraz uzgodnienia wartości jednego punktu                  dla pracowników zatrudnionych w złotych dla pracowników zatrudnionych w gminnych jednostkach organizacyjnych,   
	e)ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego I kategorii zaszeregowania oraz uzgodnienia wartości jednego punktu                  dla pracowników zatrudnionych w złotych dla pracowników zatrudnionych w gminnych jednostkach organizacyjnych,   
	f)Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2008 – 2014,
	g)nabycia nieruchomości położonych na terenie miasta Karlino – obręb 003,
	h)nabycia nieruchomości położonych na terenie miasta Karlino – obręb 004,
	i)nabycia nieruchomości położonej na terenie miasta Karlino – obręb 004,
	j)wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu lub dzierżawy nieruchomości gruntowych. 
	9.Odpowiedzi Burmistrza na interpelacje, zapytania i wnioski.
	10.Zakończenie XVII sesji Rady Miejskiej w Karlinie. 
	Ad. 1c
	Pan Kazimierz Ryszewski Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół           z XVI sesji Rady Miejskiej w Karlinie był wyłożony do wglądu w Biurze Rady        i zwrócił się do radnych z pytaniem, czy są do jego treści uwagi lub wnioski do wniesienia? Ponieważ nie zostały zgłoszone Przewodniczący zaproponował przyjęcie go w wyniku jawnego głosowania.
	Protokół Nr XVI/07 z XVI sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej                 w dniu 21 grudnia 2007 roku został przyjęty przez radnych w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania.
	Ad. 2
	Ad. 3
	Ponieważ nie zostały przez radnych zgłoszone interpelacje i wnioski Przewodniczący zaproponował przejście do następnego punktu porządku obrad. 
	Ad. 4
	Pan Kazimierz Ryszewski Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że 13 stycznia 2008 roku odbył się XVI Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, całą imprezę organizował sztab przy Ochotniczej Straży Pożarnej, który zebrał 11.750zł. Podziękował mieszkańcom Gminy Karlino za hojność,         a także Dyrektor Karlińskiego Ośrodka Kultury Danucie Butrym, Dyrektor Przedszkola Annie Grodek, Kierownikowi Referatu Sportu, Turystyki                    i Rekreacji Iwonie Wysockiej – Chudziak, Tomaszowi Rusieckiemu, szczególny ukłon w kierunku sołtysów, Komendantom Straży Miejskiej i Komisariatu Policji, członkom Ochotniczej Straży Pożarnej.  
	Następnie Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej wraz z gratulacjami wręczyli nagrody laureatom konkursu. 
	Pani Danuta Butrym Dyrektor Karlińskiego Ośrodka Kultury złożyła podziękowania Pani Ewie Kruse z Domacyna za pomoc w zorganizowaniu Szopki Noworocznej na Placu Jana Pawła II w Karlinie, wyrażając zgodę na  wykorzystanie w szopce zwierząt, których jest właścicielką.  
	Pan Jan Maciążek Przewodniczący Rady Powiatu Białogardzkiego poinformował obecnych, że 25 stycznia 2008 roku Rada Powiatu Białogardzkiego zakończyła sprawę wysypiska śmieci w Krzywopłotach               i uchwałą przyjęła Powiatowy Plan Gospodarki Odpadami w którym jest wyraźny zapis, że wysypisko w Krzywopłotach funkcjonuje do 31 grudnia 2009 roku, a od 1 stycznia 2010 rozpoczyna się jego rekultywacja. Kolejny temat to CPR – Centrum Pomocy Rodzinie, podkreślił, że warto skorzystać                         z doświadczeń pracujących tam osób, dzięki którym udało się spowodować, że trzem osobom udało się powrócić do normalnego życia, a jest to niezwykle trudne. Powiat Białogard otrzymał gratulacje, jako jeden z najlepszych Powiatów w Województwie Zachodniopomorskim. Jeszcze jeden temat – ruszył już Inkubator Przedsiębiorczości, co w sytuacji, kiedy dwa zakłady produkcyjne w Karlinie mają problemy jest bardzo istotne, aby była i będzie. możliwość przekwalifikowania pracowników do innej pracy. Sprawa przejścia do Powiatu Kołobrzeskiego. Powiat Białogardzki 56.000.000zł, na osobę 1.053,50zł, Powiat Kołobrzeg 52.000.000zł, na osobę 746zł, wystarczy porównać wysokości tych kwot. Jeszcze jeden temat, ścieżki rowerowej. Jest już pozytywna opinia Zarządu Województwa, również Wójt Gminy Białogard, na terenie której to Gminy ścieżka będzie przebiegała uważa inwestycję za konieczną, umożliwi to wielu chętnym osobom przemieszczanie się rowerem do pracy, zwłaszcza, że dwie firmy w Karlinie mają problemy, ,,sypią” się.
	Pani Bożena Nadziejko Radna Rady Miejskiej w Karlinie stwierdziła, że mówi się o ścieżkach rowerowych, a może należałoby się zainteresować stanem dróg powiatowych, droga Daszewo – Mierzyn jest w stanie fatalnym, pobocza są uszkodzone przez sprzęt ciężki. Należałoby zacząć od dróg, a nie ścieżek rowerowych.
	Pan Krzysztof Bagiński Starosta Powiatu Białogardzkiego odpowiedział, że w Polsce środki są w różnych Programach, obecnie są na ścieżki rowerowe           i będą na obszary wiejskie, nie ma na drogi. Zupełnie inny temat to remonty czy modernizacje dróg. Takim mocnym wsparciem miał być Regionalny Program Operacyjny Województwa Zachodniopomorskiego. Nie jest tajemnicą, że większość tych środków Zarząd Województwa zabezpiecza na swoje drogi,          a dla pozostałych zostaje niewiele. Są przygotowane dokumenty i Starostwo będzie zabiegać o te środki, ale, czy to się uda nie wiadomo. Drogi zostaną naprawione po zakończonych inwestycjach, pobocza i chodniki przez firmę, która je uszkodziła i powinna doprowadzić je do stanu poprzedniego, natomiast na odtworzenie nawierzchni są środki własne w budżecie. Jednak koniecznie trzeba poczekać, aż inwestycje zostaną zakończone. Podkreślił, że będzie to realizowane ze środków własnych Powiatu, ponieważ nie ma żadnych innych pieniędzy na te zadania. Na razie wykonywane są na bieżąco tylko drobne remonty. 
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino zwrócił się do Przewodniczącego Rady Powiatu Pana Maciążka, jakie są konkretne zapisy         w Programie Gospodarki Odpadami dla Powiatu Białogardzkiego. Przypomniał, że Gmina wnioskowała o wykreślenie z Planu Krzywopłot i wskazanie terminu zamknięcia wysypiska z dniem 31 grudnia 2009 roku i rozpoczęcia rekultywacji od dnia 1 stycznia 2010.    
	Pan Jan Maciążek odpowiedział, że wysypisko kończy swoją działalność           w 2009 roku.         
	Pan Waldemar Miśko stwierdził, że radni otrzymali materiał na płycie, powiedział, że również jest w posiadaniu takiej płyty i nie ma na niej takich zapisów, a wręcz odwrotnie, są dotyczące planowanych inwestycji – budowy sortowni odpadów komunalnych, zainstalowanie przenośnej oczyszczalni odcieków i infrastruktury towarzyszącej, a drugi zapis z tabeli pokazującej działania jakie mają być prowadzone – budynek socjano – bytowy o pow. 400m² z płaskim dachem, hala o pow. 1.500m²  i wysokości do 12m z dachem dwuspadowym z przeznaczeniem na sortownie, dwie hale o pow. do 1.000m²       o wys. do 12m pod potrzeby magazynowe, wiata gospodarcza o pow. do 1.000m² i wys. do 12m, instalacja systemu odgazowania składowiska, brodzik, itd. Szacunkowy koszt realizacji w 2008 roku 1.000.000zł, w roku 2009 5.000.000zł. Pod pozycją 15 jest budowa kwatery składowiskowej                          i kompostowni na terenie Gminy Białogard w Rarwinie w roku bieżącym 1.000.000zł, w roku przyszłym 3.000.000zł. Następnie zapoznał obecnych             z treścią wcześniejszego pisma od Starosty, które mówi o terminie zakończenia eksploatacji wysypiska do końca 2009 roku, a w 2010 jego zamknięcie                  i przystąpienie do rekultywacji zgodnie  z obowiązującymi przepisami. Być może nie będzie istotna już niedługo decyzja Rady Powiatu, ponieważ w Polsce idzie się w kierunku, aby uchwalane były plany tylko krajowe, wojewódzkie         i gminne, ale poprosił o wyjaśnienie tych zapisów.  
	Pan Krzysztof Bagiński Starosta Powiatu Białogardzkiego powiedział, że nie wie w posiadaniu jakich materiałów jest Burmistrz Miśko, ale Rada uchwaliła        i to jest do wglądu, iż wysypisko funkcjonować będzie do końca 2009 roku, a od roku 2010 rozpocznie się jego rekultywacja. Zapis dotyczący wysypiska jest wyraźny, jest punkt w dokumentach, być może są to dokumenty, o których chciałby wypowiedzieć się Pan Władysław Łobaczewski Prezes Zakładu Składowania i Unieszkodliwiania Odpadów w Krzywopłotach, ponieważ były wcześniej plany co do rozwoju spółki, ale to były decyzje właścicieli wysypiska, nie Powiatu. Rada Powiatu wypowiada się tylko co do natury ogólnej co do zasad zagospodarowania odpadów na terenie Powiatu i gdzie one miałyby być składowane. Potwierdził wypowiedź Przewodniczącego Rady Powiatu, iż są        w uchwale zawarte konkretne  terminy dotyczące funkcjonowania wysypiska oraz to co powiedział Burmistrz Miśko, że ma zmienić się sytuacja, jeśli chodzi o plany, ma być rzeczywiście plan wojewódzki i plany gminne, nie ma potrzeby, aby obok funkcjonował dodatkowo plan powiatowy.     
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino stwierdził, że materiały na ten temat otrzymał z płyty przekazanej przez Pana Marka Anusza radnego Rady Powiatu Białogardzkiego, a materiał nazywa się aktualizacja Planu Gospodarki Odpadami dla Powiatu Białogardzkiego. W jednym dziale zapisano, że działalność do końca 2009, a w drugim o planowanych inwestycjach, to chyba nie jest prawidłowo, tak nie powinno być, bo jeśli             w uchwale podjętej przez Radę Powiatu znajdują się oba zapisy, to znaczy, że są one sprzeczne.
	Pan Łobaczewski Prezes Zakładu Składowania i Unieszkodliwiania Odpadów w Krzywopłotach zgłosił się z prośbą o zabranie głosu                       w omawianym temacie.
	 Pan Kazimierz Ryszewski Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się do Pana Łobaczewskiego, że ponieważ nie jest ona radnym,                a dyskusja dotyczy  Planu Gospodarki Odpadami, a jest to uchwała Rady.   
	Pan Jan Maciążek Przewodniczący Rady Powiatu Białogardzkiego poinformował obecnych, że plan został opracowany przez zawodową firmę, nie ma powodu dyskutować na temat szczegółowych zapisów, istotnym jest fakt, że wszystko zmierza w kierunku zamknięcia i wygaszenia wysypiska                         w Krzywopłotach.
	Pan Stanisław Spaleniak Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się            z pytaniem, jaki jest budżet Powiatowego Urzędu Pracy na 2008 roku, jak zostały środki rozdysponowane na gminy, w tym w jakiej wysokości dla Gminy Karlino?
	Pan Krzysztof Bagiński odpowiedział, że Powiatowy Urząd Pracy                      w Białogardzie dysponuje co najmniej dwoma źródłami – pierwszym jest Fundusz Pracy , a drugim Kapitał Ludzki Fundusz Europejski. Na rok 2008 PUP będzie dysponował kwotami z Funduszu Pracy około 8.000.000zł, natomiast Kapitał Ludzki 11.000.000zł lub 12.000.000zł. W zależności od programów          z zgłoszeń z poszczególnych jednostek, jakie zgłoszą się firmy do Urzędu Pracy. Powiedział, że odległości między Karlinem i Białogardem, czy firmami, które funkcjonują na terenie Koziej Góry, czy innych miejscowości są takie, że              w Koziej Górze pracują osoby z Białogardu, czy odwrotnie. Obecnie jest problem z wykorzystaniem środków, ponieważ Powiat Białogard, jako zagrożony bezrobociem otrzymuje duże pieniądze, ale jest problem z ich zagospodarowaniem, trzeba się napracować, aby znaleźć chętnych, którzy spełnią wszystkie warunki, aby mogli skorzystać z tych środków.  Nie zawsze firmy chcą wiązać się umowami z PUP, zwłaszcza, że są trudności ze skierowaniem do pracy właściwych osób z odpowiednimi kwalifikacjami, brak jest fachowców. Planowane jest organizowanie szkoleń dla osób pozostających bez pracy, w kierunkach na jakich jest zapotrzebowanie, na przykład brukarze. Były już organizowane szkolenia, na brukarzy, chodziło o to, aby wykorzystać środki PUP i ucząc ułożyć kawałek chodnika. Udało się to zorganizować             w Tychowie, natomiast w Białogardzie, czy Gminie Białogard problemem było skompletowanie grupy.        
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino zwrócił się              z pytaniem do Przewodniczącego Rady Powiatu Pana Maciążka, o których firmach mówił w Karlinie, które się ,,sypią”?
	Pan Jan Maciążek odpowiedział, że w przerwie udzieli informacji o jakie firmy chodzi. Nie jest upoważniony do udzielania takich informacji.
	Pan Władysław Łobaczewski Prezes Zakładu Składowania                                i Unieszkodliwiania Odpadów w Krzywopłotach zwrócił się z pytaniem, który jest to punkt porządku obrad i dlaczego nie mógł on zabrać głosu?
	Pan Kazimierz Ryszewski Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że dyskusja dotyczyła  Planu Gospodarki Odpadami, a jeśli Prezes chciałby zabrać głos w temacie dotyczącym wysypiska w Krzywopłotach, odesłał go do uchwały Nr XVI/173/07 i zakończył dyskusję.   
	Ad. 5
	Pan Jerzy Orzechowski Komendant Straży Miejskiej w Karlinie przedstawił informację z działalności Straży Miejskiej w zakresie bezpieczeństwa                      i porządku publicznego w 2008 roku  (informacja załączona do protokołu).
	Pan Robert Sabara Komendant Komisariatu Policji w Karlinie zapoznał zebranych z informacją o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego               w rejonie działania Komisariatu Policji w Karlinie w 2007 roku (informacja załączona do protokołu).
	Pan Robert Rzeźnik Komendant Powiatowy Policji w Białogardzie podziękował za zaproszenie na sesję i powiedział, Jednym z ważniejszych problemów do rozwiązania jest znalezienie wraz z innymi służbami mundurowymi metody na kłusowników. Podziękował władzom samorządowym w Karlinie za zakup aparatu fotograficznego wraz z drukarką, dzięki czemu funkcjonariusze z Komisariatu w Karlinie wiele zdarzeń mogą udokumentować sami. Przewodniczący Rady Powiatu Pan Maciążek, wspominał o działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, również funkcjonariusze, jeśli jedzie na miejsce zdarzenia i widzi potrzebę zgłoszenia problemu do Ośrodka Pomocy Społecznej, lub PCPR to to robi, a zdarzają się sytuacje, że trzeba udzielić pomocy. W Tychowie zostanie utworzona klasa policyjna, jest to krok                 w kierunku pozyskania w przyszłości wykwalifikowanej kadry. W roku 2007 udało się zatrzymać funkcjonariuszom kilka osób posiadających narkotyki, ale w tych przypadkach należy postępować bardzo delikatnie, ponieważ chodzi przede wszystkim o wytwórnie i dilerów. W najbliższym czasie zmieniona zostanie metodyka pracy. Praca nie będzie odbywała się pod statystyki, ale dla społeczeństwa i szczególny nacisk kładziony będzie na współpracę. Podziękował Straży Miejskiej za dużą pomoc i dbałość o bezpieczeństwo             w ruchu. Poinformował, że w Powiecie pojawi się kilka radarów, podkreślił też, że obniża to ilość wypadków, zmieniła się też kwestia nietrzeźwości. Ponieważ doszło do incydentu i zatrzymano dwóch nietrzeźwych kierowców autobusów przewożących dzieci do szkół planowane jest spotkanie z przewoźnikami na ten temat. Podkreślił, że w takich przypadkach Policja będzie bezwzględna. Jest duża poprawa, zmniejszyła się przestępczość, ale również świadomość społeczna jest bardzo istotna. Nadal zdarzają się sytuacje, że dziecko w szkole jest w posiadaniu bardzo drogiego telefonu komórkowego, czy właściciel pozostawia niezabezpieczony rower pod sklepem. Podkreślił bardzo dobrze układającą się dotychczas współpracę i podziękował za pomoc Burmistrzowi,  radnym oraz Straży Granicznej  i Straży Miejskiej, a zwłaszcza osobiste zaangażowanie Komendanta Pana Jerzego Orzechowskiego. 
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino poinformował obecnych, że brał udział w odprawie rocznej podczas której była prezentacja         i prawie we wszystkich kategoriach Komisariat Policji w Karlinie był najlepszy. Wyniki pracy tego Komisariatu widoczne są od kilku lat, na pewno nie tylko dzięki dobremu kierownictwu, ale również dobrej załodze. Poinformował, że Urząd wystąpił z pismem do Komendanta Wojewódzkiego Policji w sprawie zagospodarowania pomieszczeń w budynku przy ulicy Szymanowskiego 17          i przeznaczenia ich na potrzeby Komisariatu w Karlinie. Obecnie Komenda nie dysponuje takimi środkami, ale podejmie działania w celu ich pozyskania.
	Pan Roman Biernacki Komendant Placówki Straży Granicznej                            w Kołobrzegu podziękował za zaproszenie na sesję powiedział, że Straż Graniczna jest tylko uzupełnieniem, stara się być na terenie Gminy Karlino          i wspierać w jej działaniach Policję i Straż Miejską. W roku poprzednim dołączony do obsługi został Powiat Białogardzki, w związku z czym Straż zajmuje się obsługa dwóch powiatów, zwiększył się zatem zakres prac do wykonania, choćby ostatnie wydarzenia, znalezienie narkotyków na plaży. Podkreślił, że praca polega również na współpracy z Policją i Strażą Gminną.   W 2007 roku Straż Graniczna odbyła na terenie Gminy Karlino 90 patroli, 428 wylegitymowano osób i skontrolowano 252 pojazdów, przyznano 29 mandatów, pouczono 55 osób, zatrzymano sprawcę wypadku, zatrzymano 19 osób, w tym 11 z terenu Powiatu, 8 Gmina Karlino, 11 osób za przemyt papierosów oraz zatrzymano 3 kłusowników. Pomimo, że Straż Graniczna nie ma tego w swoich obowiązkach, ale monitoruje rzekę Parsętę. W Kołobrzegu dało to rezultaty, ale w Karlinie nadal jest to bardzo trudne, ponieważ są to bardzo dobrze zorganizowane grupy i same służby, bez pomocy społeczeństwa nie są w stanie poradzić sobie z tym problemem. Powiedział, że można przy współpracy starac się o rozwiązanie problemu kłusownictwa, w walce z nimi należy stosować profilaktykę. Przed Strażą Graniczną stoją nowe wyzwania, kiedy zostały otwarte granice funkcjonariusze kontrolują jednostki, które wpływają do Polski. Następnie przedstawił Panią por. Wyrzykowską, która zajmuje się współpracą       z samorządami i na pewno będzie w ściślejszym kontakcie z władzami Gminy.  Podziękował za udzieloną pomoc poprzez przyznanie środków na zakup paliwa Burmistrzowi oraz radnym Rady Miejskiej w Karlinie.
	Przedstawione informacje zostały przyjęte bez uwag.
	Ad. 6
	Pan Kazimierz Wójcik Komendant Miejsko- Gminnego Związku OSPRP          w Karlinie zapoznał zebranych z informacją na temat działalności Ochotniczej Straży Pożarnej na terenie Miasta i Gminy Karlino w 2007 roku (informacja załączona do protokołu).
	Ad. 7 
	Pani Danuta Butrym Dyrektor Karlińskiego Ośrodka Kultury w Karlinie przedstawiła program imprez jaki będzie realizowany w okresie ferii zimowych (informacja załączona do protokołu).
	Pani Iwona Wysocka – Chudziak p.o. Kierownika Referatu Sportu, Turystyki i Rekreacji w Urzędzie Miasta i Gminy omówiła program imprez jaki będzie realizowany w okresie ferii zimowych przez referat (informacja załączona do protokołu).
	Pan Kazimierz Ryszewski Przewodniczący Rady poinformował  informację na temat programu szkół z terenu Miasta i Gminy na temat imprez jakie realizowane będą w okresie ferii zimowych roku szkolnego 2006/2007 (załączono do protokołu). 
	Wszystkie informacje zostały przyjęte przez radnych bez uwag.
	Ad. 8a
	Skarbnik Miasta i Gminy Karlino Pani Krystyna Granat omówiła zmiany do budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok. Po dokonanych zmianach budżet zamyka się dochodami w wysokości 30.538.868,00zł, wydatkami                    w wysokości 27.716.456,00zł oraz nadwyżką w wysokości  2.822.412,00zł.
	Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok. 
	Za podjęciem uchwały glosowało 12 radnych, nie było głosów przeciwnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała               Nr XVII/179/08 została podjęta.
	Ad. 8b
	Skarbnik Miasta i Gminy Karlino Pani Krystyna Granat omówiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zarządzenia poboru w drodze inkasa podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od nieruchomości oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. Wyjaśniła, że zmianę spowodowało utworzenie kolejnych sołectw Krukowo i Ubysławice          i aby sołtysi w tych miejscowościach mogli zbierać podatki niezbędne jest podjęcie stosownej uchwały.
	Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Rusiecki przedstawił treść projektu uchwały. 
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XVII/180/08 została podjęta.
	Ad. 8c
	Pani Krystyna Granat omówiła również projekt uchwały zmieniającej uchwałę 
	w sprawie opłaty od posiadania psów. Dodała, że również w tym przypadku zmiana spowodowana jest również utworzeniem nowych sołectw. 
	Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Michalski przedstawił treść projektu uchwały. 
	Uchwała Nr XVII/181/08 została podjęta przez radnych w wyniku jednomyślnego głosowania.
	Ad. 8d
	Pani Danuta Piwowarczyk Sekretarz Miasta i Gminy Karlino omówiła projekt uchwały ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego dla pracowników Warsztatu Terapii Zajęciowej ,,Iskierka” w Karlinie - I kategoria zaszeregowania 850,00zł.
	Pani Anna Staniewicz Kierownik Warsztatu Terapii Zajęciowej ,,Iskierka” w Karlinie przy założeniu wynagrodzenia zasadniczego 850,00zł zawnioskowała do Rady Miejskiej o ustalenie wartości jednego punktu                w wysokości 4,00zł.    
	Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Rusiecki przedstawił treść projektu uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego I kategorii zaszeregowania oraz uzgodnienia wartości jednego punktu                  dla pracowników zatrudnionych w złotych dla pracowników zatrudnionych           w gminnych jednostkach organizacyjnych.   
	Uchwała Nr XVII/182/08 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania.
	Ad. 8e
	Sekretarz Miasta i Gminy Karlino Pani Piwowarczyk omówiła projekt uchwały ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego dla pracowników Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Karlinie - I kategoria zaszeregowania 936,00 zł.   
	Pani Gizela Pietrzak - Kłys Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Karlinie przy założeniu wynagrodzenia zasadniczego 936,00zł zawnioskowała do Rady Miejskiej o ustalenie wartości jednego punktu                w wysokości 4,50zł.    
	Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego I kategorii zaszeregowania oraz uzgodnienia wartości jednego punktu dla pracowników zatrudnionych w złotych dla pracowników zatrudnionych w gminnych jednostkach organizacyjnych.   
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XVII/183/08 została podjęta. 
	Ad. 8f
	Pani Gizela Pietrzak - Kłys Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Karlinie omówiła projekt uchwały w sprawie Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2008 – 2014.
	Pan Rusiecki Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie przedstawił treść omówionego projektu uchwały.   
	Uchwała Nr XVII/184/08 została podjęta jednomyślnego głosowania. 
	Ad. 8g
	Pan Maciej Myczka Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami omówił projekt uchwały w sprawie nabycia przez Gminę Karlino od ,,PBI KORNAS” Spółka z o.o. w Kołobrzegu prawa użytkowania wieczystego nieruchomości położonych na terenie miasta Karlino – obręb 003 numer 33/1 o pow. 0,5448ha, 33/3 o pow. 0,2198ha i nr 33/25 o pow. 1,9551ha będących własnością Skarbu Państwa. 
	Pan Dariusz Michalski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie przedstawił projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości położonych na terenie miasta Karlino – obręb 003.   
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania radnych Uchwała                        Nr XVII/185/08 została podjęta. 
	Ad. 8h
	Pan Maciej Myczka Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami omówił projekt uchwały w sprawie nabycia przez Gminę Karlino od Kazimiery Dzidy udziału 16/1000 w prawie użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowych oznaczonych w ewidencji gruntów jako działki numer: 210/8 o pow. 25m², 210/9 o pow. 140m², 210/12 o pow. 57m² położonych w obr. 004 m. Karlino, będących własnością Gminy Karlino. 
	Pan Tomasz Rusiecki Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie przedstawił projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości położonych na terenie miasta Karlino – obręb 004.   
	Uchwała Nr XVII/186/08 została podjęta w wyniku jednomyślnego głosowania. 
	Ad. 8i
	Pan Maciej Myczka omówił projekt uchwały w sprawie nabycia przez Gminę Karlino od Anna Kozłowskiej udziału 40/1000 w prawie użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowych oznaczonych w ewidencji gruntów jako działka numer 179/15 o pow. 147m² położonej w obr. 004 m. Karlino, będących własnością Gminy Karlino. 
	Pan Dariusz Michalski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie przedstawił projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości położonej na terenie miasta Karlino – obręb 004.   
	W wyniku jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XVII/187/08 została podjęta. 
	Ad. 8j
	Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami Pan Myczka omówił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu lub dzierżawy nieruchomości gruntowych.
	Pan Rusiecki Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie przedstawił obecnym treść projektu uchwały.   
	Uchwała Nr XVII/188/08 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania. 
	Ad. 9
	Nie zostały zgłoszone żadne wnioski i zapytania do Burmistrza Miasta i Gminy 
	Karlino, ale o umożliwienie zabrania głosu poprosił Pan Krzysztof Bagiński Starosta Powiatu Białogardzkiego Przewodniczący Rady zaproponował wystąpienie w tym momencie.  
	Pan Krzysztof Bagiński Starosta Powiatu Białogardzkiego powiedział, że poprosił o udzielenie mu głosu, ponieważ warto o pewnych rzeczach powiedzieć publicznie. Stwierdził, że wyczuwa niedobrą atmosferę, jeśli chodzi                      o współpracę między jednym samorządem, a drugim. Należy pamiętać do czego powołana jest administracja powiatowa, a do jakich zadań gminna. Samorząd powiatowy jest powołany po to, aby wykonywać pewne zadania na rzecz ludności mieszkającej w poszczególnych gminach. Są to takie zadania, które nie są realizowane przez gminy, czyli pewne zadania w zakresie ochrony środowiska, opieka zdrowotna – Szpital Powiatowy, drogi, kształcenie ponadpodstawowe, szkoły ponadgimnazjalne, szkoły średnie, to są sztandarowe zadania, którymi zajmuje się Powiat. Natomiast nieporozumienia, których się mówi dotyczą spraw, które są dodatkowe, ponad te, które zapisano w ustawie       o samorządzie powiatowym, czy w ustawie o samorządzie gminnym. Dotyczą one wsparcia, organizowania pewnych zadań i wspólnych imprez, choćby strażackich, sportowych. Również taką inicjatywą ponad ustawową jest możliwość wybudowania obiektu sportowego w Karlinie. Rozmowy trwają na ten temat od 2004 roku, wtedy została podjęta uchwała wspierająca inicjatywę budowy hali w Karlinie, 10 stycznia br. odbyło się spotkanie, na którym Zarząd Powiatu zadeklarował kwotę 2.000.000zł, jest to olbrzymia kwota, jak na budżet Powiatu. Jest to taka sama kwota, jaka była wydana na budowę hali sportowej przy Liceum w Białogardzie, podkreślił też, że hala w Białogardzie została wybudowana na potrzeby szkoły powiatowej, a nie na potrzeby Miasta Białogard. Nie należy mówić o budowie hali w Karlinie, tylko wreszcie ją wybudować. Również są nieporozumienia dotyczące wysypiska śmieci               w Krzywopłotach, jeszcze raz pokreślił, że w Planie Gospodarki Odpadami dla Powiatu Białogardzkiego został ujęty zapis określający, że zamknięcie tego wysypiska nastąpi 31 grudnia 2009 roku, a w roku następnym rozpocznie się jego rekultywacja. Są to decyzje właścicieli Spółki nie Powiatu. Większościowym właścicielem, najwięcej udziałów ma Miasto Białogard 60%       i tam jest problem, aby właściciele doszli do porozumienia. Zaznaczył też, że są tam miejsca pracy. Starosta powiedział, że wielokrotnie organizował spotkania właścicieli i stwierdził, że uważa to za swój sukces, iż zapis dotyczący zamknięcia wysypiska znalazł się w Planie Powiatu. Każda Gmina ma na ten temat swój punkt widzenia, ponieważ wszyscy udziałowcy inwestowali w to wysypisko, montowano jakieś instalacje, wielokrotnie wykorzystywano fakt posiadania wysypiska, aby zbierać ,,laury” za dbałość o ekologię i dobry przykład współpracy. Zwraca się uwagę na to co dzieje się dookoła, a nie patrzy na to, co dobrego dzieje się w Powicie Białogardzkim. Karlino, Białogard, Gmina Białogard, Gmina Tychowo, to są prężne samorządy, wyróżniające się  w Województwie Zachodniopomorskim. Jest wiele propozycji współpracy ze strony Powiatu, choćby ścieżka rowerowa na którą będzie można pozyskać środki. W przyszłości będą również środki na drogi. Kwestia wiatraków, które powstają na terenie Gminy Karlino, bardzo korzystna inwestycja dla Gminy, ale poprzez transport części, ciężki sprzęt powstają uszkodzenia dróg, wiedząc          o tym w Starostwie została podjęta świadoma decyzja, korzystna dla Gminy. Zabezpieczane są pieniądze w budżecie, aby kiedy inwestycja zostanie zakończona były środki na remonty dróg. Brakło informacji, że przez okres kilku miesięcy trzeba będzie pogodzić się z sytuacją, przeczekać, a po zakończeniu wyremontować. Jeśli chodzi o współpracę ponad to, co ustawa nakłada, takim przykładem jest Tychowo, dofinansowano w kwocie 40.000zł kupno samochodu dla Straży Pożarnej, takie środki znalazły się i Powiat udzielił wsparcia. Powiedział, że podczas sesji Rady Powiatu poinformował obecnych, że takie samo wsparcie otrzyma Gmina Karlino i Gmina Białogard. Wszystkie Gminy w Powiecie należy traktować jednakowo, a na co zostaną w danej Gminie wykorzystane te środki, to zależy od organów danej Gminy. Powiat Białogardzki, jak i gminy ma współpracę z innymi samorządami w Niemczech. Tam organizowane są obozy dla młodzieży i każda gmina 10 osób, ze swojego terenu może delegować, koszty z tym związane pokrywane są z budżetu Powiatu. Podkreślił, że mówi o sprawach drobnych, aby pokazać, jak wiele jest dziedzin współpracy. Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Pietrzak – Kłys mówiła na temat wspólnego projektu, aby można było wspólne realizować zadania w zakresie opieki społecznej. Powiat Białogard jest najprawdopodobniej jedynym w kraju, gdzie są dwa Warsztaty Terapii Zajęciowej, jest Szkoła Specjalna dla dzieci z terenu całego Powiatu, kto zbiera pieniądze dla Wioski SOS – Powiat Białogardzki, są podpisane umowy      z podmiotami z całego kraju, środki są zbierane i przekazywane do Wioski SOS, bardzo dobrze, że ona jest bo dzieci z terenu Powiatu również przebywają w tej Wiosce. Sukcesy, w dniu dzisiejszym był artykuł w prasie, że uczennica szkoły w Tychowie zdobyła mistrzostwo Polski juniorów w skoku w dal, z biednej Gminy w Tychowie, gdzie nie ma hali sportowej, ale na duże podkreślenie  zasługuje zaangażowanie dobrego trenera Józefa Grabarczyk, który jest jednocześnie dyrektorem szkoły. Dlatego inicjatywa budowy hali sportowej         w Karlinie jest dobrym kierunkiem, dla dzieci i młodzieży, która tu mieszka. Słyszał zarzuty, że ma dziwne nastawienie do tej Gminy, a to graniczy                  z paranoją, choćby z tego tytułu, że tu się wychował i tu chodził do szkoły, mam rodzinę w Karwinie i Karlinie i zarzuty, że ja inaczej traktuję tę Gminę są krzywdzące i są wielkim nieporozumieniem. Dlatego, jeśli kiedykolwiek będzie miała miejsce dyskusja, w którym z Powiatów będzie lepiej, proszę wziąć pod uwagę to, co zrobiło się od roku 1999, kiedy powstał Powiat Białogardzki, przeanalizować wszystko, jakie rzeczy można jeszcze zrobić i wtedy wyciągać wnioski. Nie ma takiego nastawienia, że wszystko się robi w Białogardzie, nie jest niczyją winą, że większe instytucje znajdują się w Białogardzie, ale tak jest, sądy, prokuratura, weterynaria, szpital, itd. wszystkie, które funkcjonują dla potrzeb Powiatu Białogardzkiego, nie wszystkie podlegające Staroście, ale           w funkcji powiatu one są i funkcjonują. Decyzja jeśli trzeba będzie zostanie podjęta, ale nie ma żadnych przesłanek, aby prowadzić dyskusję na temat zmiany Powiatu, jeśli coś trzeba wyjaśnić zaprosił do wspólnych rozmów              i wypracowania wniosków. Zadeklarował wspólne spotkanie, czy                        w Białogardzie, czy Karlino, spotkanie ze wszystkimi wójtami i Burmistrzami   w Powiecie, wypracowanie wniosków co robić dalej, za jakie pieniądze i skąd je wziąć. Kiedyś Karlino słynęło z pozytywnej energii, czegoś takiego, czego brakowało w Białogardzie, ale i tu uległo to zmianie na lepsze. W Białogardzie też się udaje, udaje się w Gminie Białogard i Tychowie. Wszędzie można się porozumieć, skupić na pewnych zadaniach i je zrobić. Kończona jest budowa szpitala poradzieckiego, już 100.000.000zł jest zainwestowane, który Powiat        w kraju od 1999 roku uzyskał takie środki? Mówi się, że brakuje jeszcze 40.000.000 – 50.000.000zł aby obiekt ukończyć, tak naprawdę chodzi                  o mniejsze pieniądze i jeśli uda się wszystko pomyślnie przeprowadzić, to           w 2008 roku obiekt będzie zakończony. Gminie Karlinie został za darmo od Powiatu przekazany piękny obiekt na ulicy Szymanowskiego 17, wart wtedy 380.000zł, ale przy zainwestowaniu paru milionów staje się przepięknym obiektem, którym będzie można się chwalić. Burmistrzem, czy Starostą się jest, a później bywa różnie, ale takie dzieło zostaje dla mieszkańców na wiele lat. Przeprosił, za zbyt długie wystąpienie i dodał, że woli mówić o pozytywach, niż negatywach. 
	Pan Kazimierz Ryszewski Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że szkoda, że takie wystąpienie nie miało miejsca w trzecim punkcie, bierze udział w różnych spotkaniach, na różne tematy, zgadza się           z wystąpieniem Starosty, że samorządy powinny współpracować, ale? W 2005 roku Rada Miejska w Karlinie podejmuje uchwałę na temat wysypiska, co robi Białogard? Kto kieruje sprawę do Sądu? Przez dwa lata samorządy nie mogą dojść do porozumienia, a uchwała Rady Powiatu pojawia się dopiero, kiedy Gmina Karlino wygrała sprawę w Sądzie. Stwierdził, że ma pretensje do Przewodniczącego Rady Powiatu Pana Maciążka, co pół roku na sesji mówił, że popiera działania Rady w Karlinie zmierzające do zamknięcia wysypiska            w Krzywopłotach, jest mieszkańcem Karlina i uważa, że uchwała Rady Miejskiej w Karlinie jest prawidłowa. Podkreślił, że cała Rada w Karlinie, jednomyślnie głosowała za zamknięciem wysypiska. Hala sportowa. Gmina Karlino wystąpiła z inicjatywą budowy hali w Karlinie, od razu dowiedzieliśmy się, że budowana będzie hala w Białogardzie i Rada Powiatu podjęła uchwałę       o wsparciu bez pieniędzy, a Białogard otrzymał 2.000.000zł. Około pół roku temu zostało skierowane pismo do Starostwa o pomoc w budowie hali                 w Karlinie, dopiero, kiedy Starosta Kołobrzeski wypowiedział się, że jest zainteresowany przyłączeniem Gminy Karlino do Powiatu Kołobrzeskiego, od razy w godzinach popołudniowych okazało się, że Powiat Białogard wesprze budowę hali w kwocie 2.000.000zł. Dodał, że Starosta mówi o współpracy, ale fakty mówią coś innego.
	Pan Krzysztof Bagiński powiedział, że jeśli chodzi o budowę hali sportowej, jeśli my jako Powiat mamy do spłacenia długi za szpital i jeszcze wiele innych      i pojawia się propozycja budowy hali sportowej za duże pieniądze, bo 16.000.000zł, to radni powiatowi stwierdzili, że nie w tym momencie. Jeżeli jest propozycja budowy hali, to Powiat popiera tę inicjatywę, należy szukać wsparcia, środków zewnętrznych. Poprzednia kadencja minęła, atmosfera w obu samorządach się zmieniła i już na początki tej kadencji odbyło się spotkanie         z Burmistrzem Miśko, na którym padła propozycja budowy hali. Powiat Białogardzki nie jest w stanie w 50% pokryć kosztów jej budowy, ale należało zastanowić się nad wkładem własnym, wówczas 25% podzielone między oba samorządy stanowiłoby kwotę 2.000.000zł.na każdą ze stron, podkreślił, że tego samego zdania był Burmistrz Pan Waldemar Miśko. Takie deklaracje padały również ze strony Przewodniczącego Rady Powiatu Pana Jana Maciążka i nic się w tym temacie nie zmieniła od początku bieżącej kadencji. Trzeba stworzyć dobry montaż finansowy. Natomiast jeśli chodzi wysypisko w Krzywopłotach, problem jest natury formalnej. Ktoś wymyślił, że mają funkcjonować obok siebie plany gminny, powiatowy i wojewódzki. Powstał plan wojewódzki, powiatowy został do niego dostosowany i z zapisów można było się domyślać, że plany gminne powinny być dostosowane do planów powiatowych. Plan Gminy Karlino został sformułowany inaczej niż w innych gminach i z niego wynika, że wysypisko w Krzywopłotach kończy swoją działalność w roku 2007. Prawnicy stwierdzili sprzeczność, w związku z tym skierowaliśmy sprawę do kogoś, kto mógłby tę kwestię rozstrzygnąć. Raz uznano racje Powiatu, innym razem Gminy wychodząc z założenia, że żaden samorząd powiatowy nie może narzucać swoich rozwiązań samorządom gminnym i takie jest ostateczne rozstrzygnięcie. W związku z tym, nie ma znaczenia, jakie zapisy znalazłyby się w Planie Gospodarki Odpadami dla Powiatu Białogardzkiego, ale aby uniknąć zbędnych dyskusji Rada Powiatu zmieniała plan i wprowadziła odpowiednie zapisy. Problem dotyczy decyzji właścicieli Spółki, trzech wspólników, czyli trzech gmin. Data 2009 jest datą realną, kiedy można spokojne wygaszać wysypisko i szukać środków na jego rekultywację, dużych środków. Trzeba zrozumieć czego obawia się Białogard, kto ma zapłacić za rekultywację. Takie kwestie należy spokojnie omówić, ponieważ Białogard, jako największy udziałowiec poniesie największe koszty na rekultywację. To nie są kwestie złośliwości, tylko każdy swoje pieniądze liczy, czy go na jakiś wydatek stać, czy nie. Samorządy w Powiecie Białogardzkim należą do biednych, wykazują się jedna ogromnym sprytem w pozyskiwaniu dodatkowych środków z zewnątrz. Często jest to ryzyko, ponieważ nie zawsze jest pokrycie finansowe na dane przedsięwzięcie. Kiedy Powiat zaczynał budowę hali sportowej posiadał              w swoim budżecie tylko 200.000zł, a wiem, że w budżecie Gminy Karlino jest tylko 50.000zł, ale jest pomysł i chęć wybudowania. Podkreślił, że nie ma tu żadnych złośliwości, a także jego ambicji politycznych, ponieważ chce on działać lokalnie. Każdy samorząd ma swoją Radę, swoje zadania i zgodnie            z ustawami są one realizowane. Jeśli jednak można zrobić coś wspólnie, to należy próbować. Jeśli były tego typu wątpliwości, to dobrze się stało, że zostały one wyjaśnione. Takie dyskusje odbywają się podczas sesji Rady Powiatu, czy w innych Gminach. Zadeklarował, że jeśli będzie potrzeba spotkania, gotów jest wziąć udział w każdej dyskusji.     
	Pan Kazimierz Ryszewski wysypisko było dla trzech gmin; Miasta Białogard, Gminy Białogard i Miasta i Gminy Karlino, wszystko było dobrze do momentu, kiedy tylko te trzy podmioty dostarczały śmieci, ale ktoś wpadł na pomysł, że aby się to dobrze rozwijało trzeba przywozić śmieci z zewnątrz i zaczęto je przywozić z Kołobrzegu. Wówczas właśnie Starosta, Przewodniczący Rady Powiatu pochodzący z Karlina powinni wesprzeć Gminę Karlino, aby ukrócić ten proceder, żeby nie dopuścić do ,,zasypania”, a Gmina otrzymuje zaskarżoną uchwałę. A Przewodniczący Rady Powiatu na sesji mówi, że popiera działania Karlina, a podczas naszego spotkania dwa miesiące temu, pomimo pism Starosty informujących o działaniach zmierzających do wprowadzenia określonych zapisów Planie Gospodarki Odpadami dla Powiatu mówi, coś innego. 
	Pan Marek Lewandowski Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Karlino powiedział, że przykro mu, iż nieobecny jest Burmistrz Miśko, że dyskusja rozpoczęła się właśnie w tym momencie. Zarzucił, że skarżąc uchwałę podjętą przez Radę Miejską w Karlinie Powiat stanął po stronie dwóch wspólników Miasta i Gminy Białogard. Starosta nie porusza racji Karlina i Gminy Białogard, tylko Miasta Białogard, że poniesie największe koszty, a może będzie napisany wniosek i ze środków unijnych zostanie sfinansowana cała rekultywacja wysypiska. Skoro decyzja radnych jest taka, że należy zamknąć wysypisko, to należy to zrobić. Problem rekultywacji wystąpi wcześniej, czy później. Kwestia remontu dróg, dlaczego mają być nawierzchnie naprawiane na koszt Powiatu, wystarczyło w odpowiednim momencie zawrzeć umowy i wykonawca, który je uszkodził musiałby przywrócić je do stanu pierwotnego. Zarzucił również, że      w wystąpieniu Starosty brakło wypowiedzi na temat działań przeciwpowodziowych. Nadal nie jest budowany zbiornik, a mówi się                              o pogłębianiu rzek, co spowoduje zalanie Karlina. To, że Powiat robi coś ponad ustawę, jest rzeczą naturalną, Gmina Karlino znajduje się w Powiecie Białogardzkim.   
	Pan Jan Maciążek Przewodniczący Rady Powiatu Białogardzkiego powiedział, że mieszka i pracuje na rzecz Gminy Karlino wiele lat i nie ma się czego wstydzić. Nie musi również wysłuchiwać uwag pod swoim adresem, nie życzy sobie. Koszt rekultywacji wysypiska Miasto Białogard będzie musiało pokryć aż w 67%, to bardzo dużo dla samorządu. Podkreślił, że wywiązał się        z tego co obiecał, uchwała została podjęta z konkretnymi zapisami, co do rekultywacji o jej przebiegu zdecydują właściciele. Hala w Karlinie, uchwała popierająca projekt jej budowy została podjęta, zaproponowano na jej dofinansowanie środki w wysokości 2.000.000zł, ale należy pamiętać, że całkowity koszt wybudowania hali w Białogardzie wyniósł 5.000.000zł,                a w Karlinie planuje się 16.000.000zł. Podkreślił, że ciągle się słyszy zarzuty, że małe środki, że z oporami, ale nic się nie robi, nie rozpoczyna się inwestycji. Można odnieść wrażenia, że to jest szukanie wrogów, należy współpracować         i dodał, że  on ze swojej strony deklaruje wolę współpracy. 
	Pan Jan Korzeniowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że            o budowie hali w Karlinie mówi się już od 8 lat, koszt jej budowy ma wynieść 16.000.000zł, a wcześniej można było wybudować za te pieniądze cztery hale      o powierzchni 40m². Jeśli Powiat widzi, że mają to być aż takie duże koszty, to nie będzie chciał inwestować. W Karlinie wymyśla się budowę hali widowiskowo – sportowej na 3.000 osób, po co tak duży obiekt. To powinien być obiekt przeznaczony dla najważniejszych, dla dzieci i młodzieży. To dzieci przestają interesować się wychowaniem fizycznym, a wynika to z faktu, że nie mają gdzie ćwiczyć. Nie mówmy już, a budujmy.  
	Pan Krzysztof Bagiński Starosta Powiatu Białogardzkiego powiedział, że jest dobra wola, trzeba pewne rzeczy zrobić. Zarzucił brak umiejętności wykorzystania takiej szansy, jaką jest pełnienie funkcji Przewodniczącego Rady Powiatu przez radnego z Karlina przez okres dwóch kadencji, na trzech przedstawicieli z Karlina zawsze jest Przewodniczący, albo członek Zarządu. Poinformował obecnych, że nikt inny, ale radni z terenu Gminy Karlino zabiegali o to, aby obiekt po dawnym szpitalu rehabilitacji, położony w Karlinie przy ulicy Szymanowskiego 17, wart 380.000zł został przekazany nieodpłatnie na własność Gminie Karlino. Podkreślił, że nie jest prawdą, że radni z terenu Karlina, nie chodzą za tematami dotyczącymi Gminy Karlino. Zarząd Powiatu podejmuje decyzję kolegialnie jeśli chodzi o kwestie wykonawcze, a nie jak           w przypadku gminy Burmistrz jednoosobowo. Jest lobbing Karlina, radni są skuteczni i to trzeba im oddać, bez względu na poglądy.
	Pani Iwona Wysocka – Chudziak p.o. Kierownika Referatu Sportu, Turystyki i Rekreacji zaprosiła do udziału w imprezie zorganizowanej na przystani w Karlinie przy ulicy Nadbrzeżnej ,,Kąpiel Morsów”.
	Pani Bożena Nadziejko Radna Rady Miejskiej w Karlinie zwróciła się do Pana Krzysztofa Bagińskiego z pytaniem, czy jeśli Ochotnicza Straż Pożarna        z Daszewa zwróci się o pomoc przy zakupie samochodu na swoje potrzeby, może liczyć na wsparcie Starostwa?
	 Pan Krzysztof Bagiński odpowiedział, że już dwa samochody zostały sprowadzone z Niemiec na potrzeby OSP, można się wspólnie zastanowić nad pomocą w sprowadzeniu samochodu dla Daszewa.
	Ad. 10
	Po wyczerpaniu się porządku obrad  sesji Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Kazimierz Ryszewski podziękował za przybycie i udział radnym oraz zaproszonym gościom i o godzinie 1600 dokonał zamknięcia        XVII sesji Rady Miejskiej w Karlinie.
	Protokołowała:
	Ilona Pyrtek-Safaryn

